
Eks-dyrektoif z nagrodą j
9771232552605

Władze Oleśnicy 
idą w zaparte w 
sprawie boiska 
na Ratajach.

strona 4

J
) Royg

Zwolnienia i trzy- 
zmianowość?
Nie w szkołach 
powiatul

strona 7

S 3 E?mm

Już burzy się opozycja,iburzą przedsiębiorcy.... Czy radni rządzącego klubu Jana Bronsia| 
poprą to głębokie spenetrowanie kieszeni oleśniczan? | STR.

Plac pełen 
zakazów i gołębi
Czego na placu Zwycię
stwa nie wolno? Łatwiej 
powiedzieć, co wolno...

STR. 2

rcZY«SPRAWA*GRACZYK#TRAFI^DO PROKURATURY? sms
Sprzedają 
rodowe srebra?
Powiat sprzedaje rodowe 
srebra? Czemu pieniądze 
chce wydać na drogi, a 
nie na szpital? Radna 
pyta, starosta odpowiada.

STR. 7

Pant̂ WmOleśmcka

||NMl7C1831LRokW«q26Jistopada^^^2grud^^



T Y D Z IE Ń  W  PANORAM IE w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m Panorama Oleśnicka nr 47 |______ 26 listopada - 2 grudnia 2019

Co można 
naplacu?

Jak z dancingu na szpilkach, to 
marsz dookoła?

Spore zamieszanie wśród miesz
kańców Oleśnicy wzbudziła treść 
umieszczonej na zrewitalizowa- 
nym placu Zwycięstwa tablicy z 
piktogramami, informującymi, co 
w tym miejscu można, a czego nie 
można robić

O ile większość z nich jest czy
telna i uzasadniona (zakaz spoży
wania alkoholu, jazd motocyklem, 
używania farb i sprayów), to kilka 
budzi zdziwienie i niedowierzanie.

Chodzi między innymi o zakaz 
poruszania się w szpilkach, jazdy 
na rowerze i rolkach. - To absurd - 
komentuje mężczyzna w średnim 
wieku, wyrażając przy okazji dez
aprobatę wobec zakazu palenia pa
pierosów. Takich osób jest więcej.

Wyjaśnijmy - tablica umieszczo
na jest w obrębie fragmentu placu 
z miękką, wrażliwą na odkształ
cenia, powierzchnią z poliureta
nu. I to w tym miejscu obowiązuje 
wspomniany zakaz chodzenia na 
szpilkach.

(hag)

Już 30 tysięcy na diety!
Oj, kosztowne są te prace nad 
statutem miasta Oleśnicy.

Paweł Bielański, radny Oleśni
cy Razem, zapytał, ile kosztowały 
diety dla rajców, którzy pracują w 
komisji doraźnej do spraw opra
cowania projektu Statutu Gminy 
Miasta Oleśnicy.

Co się okazało? Łączna kwota 
wydatkowanych z budżetu środ
ków na diety radnych w 2018 roku 
wyniosła 11.670 zł, a w 2019 roku 
już 19.769 zł. Prace nad statutem 
kosztowały więc już oleśnickich 
podatników ponad 30 tysięcy. A 
ich końca nie widać...

(ror)

Samolot dla Olsensium
Stow arzyszenie ma przejąć  
samolot myśliwsko-bombowy 
Su-22 wraz z silnikiem odrzuto
wym.

Jak już informowaliśmy, nie
dawno okazało się, że od 7 lat 
powiat jest posiadaczem samolo
tu myśliwsko-bombowego Su-22 
wraz z silnikiem odrzutowym. Po
wiatowi przekazało go Minister
stwo Obrony Narodowej. Samolot 
stoi w byłej jednostce wojskowej w

Świdwinie. Sprzęt był związany z 
pomysłem reaktywacji lotniska w 
Oleśnicy.

Jak dowiedziała się Panorama, o 
przekazanie samolotu wystąpiło 
stowarzyszenie Olsensium, któ
rego prezesem jest Marek Kama- 
szyło, radny Rady Miasta Oleśni
cy. Powiat zdecydował się samolot 
stowarzyszeniu przekazać. Teraz 
trzeba go „tylko" przetransporto
wać do Oleśnicy...

(ror)
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Pojedzięrnŷ na święta

Może uda się jednak oddać łącznik trochę wcześniej?

O detchną kierowcy, piesi i row e
rzyści.

Według umowy z wykonawcą 
zakończenie robót na ulicy Lima
nowskiego przewidziane jest na 
25 listopada. Kiedy zatem będzie

można przejechać zmodernizowa
nym fragmentem drogi? - pytają 
zniecierpliwieni kierowcy.

Jak poinformował Panoramę dy
rektor SDM Krzysztof Fink, po 
zakończeniu prac budowlanych 
kolejnym etapem inwestycji będą

szczegółowe odbiory, być może 
usuwanie usterek i - jak mówi dy
rektor - „zachowując dużą dozę 
ostrożności, można przypuszczać, 
że droga zostanie udostępniona 
do eksploatacji w połowie grud
nia". (hag)

Plac zwycięstwa gołębi

Gołębi na placu jest coraz więcej

Króliczki zabito, teraz plac opa
nowały gołębie.

Przed rozpoczęciem prac bu
dowlanych na placu Zwycięstwa 
zadomowiły się króliczki. Niestety, 
w trakcie rewitalizacji placu zosta
ły one w większości zabite - zginę
ły pod kołami ciężkiego sprzętu. 
Tylko część z nich uratowali Sylwia 
Urbanek i inni miłośnicy zwierząt 
z Oleśnicy.

Teraz na plac wleciały, a właści
wie dziarskim krokiem wkroczy
ły, gołębie. Wkroczyły, bo koczują 
one głównie na powierzchni placu. 
Były tu już wcześniej, jednak obec
nie jest ich zdecydowanie więcej.

Na świetlnej tablicy ogłoszeń 
pojawił się komunikat o zakazie 
dokarmiania ptactwa. Wiadomo - 
gołębie pięknie gruchają, ale i bru
dzą. Podobnie jak w przypadku 
pozostałych, funkcjonujących w tej

przestrzeni, zakazów głosy są po
dzielone. Czy jest to upowszech
niony gdzie indziej i tolerowany 
miejski koloryt, czy zmora służb 
porządkowych? Pewne jest jedno 
- za dokarmianie gołębi można za
płacić mandat.

Ale oleśniczanie specjalnie się 
tym nie przejęli. Wygląda na to, że 
plac Zwycięstwa może szybko stać 
się placem Gołębim...

Grzegorz Huk

właśnie 2. miejsce w klasyfikacji general
nej podczas zawodów w Czechach. „Jako 
potwierdzenie nieszablonowego podejścia 
inżynierów warto nadmienić, że w produkcie 
końcowym wykorzystane zostały nie tylko 
elementy półosi, ale również te pochodzące 
z wałów napędowych. Sezon 2019 jest już 
za nami, ale wyczekujemy kolejnej edycji i 
trzymamy kciuki, by za rok emocje związa

ne z wyścigami również były podkręcane 
elementami układu napędowego z naklejo
nym znaczkiem GKN” - informuje oleśnicki 
GKN.

Muzeum wyróżnione
Na gali Europejskich Dni Dziedzictwa w 
Warszawie wręczone zostały wyróżnienia 
dla organizatorów najciekawszych wyda

rzeń promujących dziedzictwo kulturowe 
w ramach 27. edycji EDD. Jedną z pięciu 
wyróżnionych instytucji z Dolnego Śląska 
był Oleśnicki Dom Spotkań z Historią, który 
otrzymał nagrodę za organizację wystawy 
rzeźb „Drewniane historie” autorstwa Mikoła
ja Zagórnego. Eksponaty pochodzą z kolekcji 
Muzeum Etnograficznego Oddziału Muzeum 
Narodowego w Wrocławiu.

Półosie w  bolidzie
Dzięki współpracy GKN Automotive Polska 
i Politechniką Wrocławską powstał projekt 
ekstremalnie lekkich i „odchudzonych” póło- 
si. Zespół PWR Racing Team, który startuje 
na torach wyścigowych Formuła Student, 
konkurując z bolidami z całego świata, zajął

O rany, ale zakazów...
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WIAIIZA SZYKUJE POUWYZKI
Oleśniczanie, łapcie się za portfele i przygotujcie na dalsze zaciskanie pasa. Władze Oleśnicy dokręcają fiskalną śrubę...

Co pójdzie w górę w roku 2020? 
W ładze O leśnicy szykują pod
wyżki cen za wywóz śmieci, za 
wodę i odprowadzanie ścieków 
oraz wzrost stawek podatków od 
nieruchomości. Skarbnik Joanna 
Jarosiewicz snuje hiobowe wizje 
na temat stanu budżetu miasta, 
ale dodaje, że rok 2018 zakończy 
się najprawdopodobniej nadwyż- 
ką(!). O żadnych ograniczeniach 
wydatków samorządu nie słychać. 
Czemu więc to oleśniczanie mają 
zaciskać pasa?

D w um ilionow a dziura w  
odpadach!

Kto wyliczał ostatnią podwyżkę 
ceny za śmieci (była na wiosnę)? 
To ważne pytanie, bo okazuje się, 
że szykuje się 2-milionowa dziura 
w tej dziedzinie!

Na posiedzeniu Komisji Rewi
zyjnej skarbnik Joanna Jarosie
wicz poinformowała niespodzie
wanie, że od drugiego kwartału 
2020 przewidziane są podwyżki 
cen za wywóz nieczystości rzędu 
20 - 25 procent. Przypomnijmy, 
że już je w Panoramie zapowiada
liśmy. - Gdyby nie te podwyżki, 
to miasto musiałoby dołożyć do 
śmieci 2 miliony rocznie - zasko
czyła radnych tym stwierdzeniem 
reprezentantka burmistrza. - Ko
nieczne byłoby przesunięcie środ
ków z administracji. Przypomnę, 
że w Olszowej była w lipcu spora 
podwyżka cen ich usług - tłuma
czyła skarbnik.

I kontynuowała temat podwy
żek...

- Czeka nas niewielki - oceniła, z 
czym polemizował radny opozycji 
w Internecie - wzrost podatku od 
nieruchomości. Jest to konieczne, 
aby uzupełnić niedobory w bu
dżecie miasta rzędu 1,5 miliona 
złotych rocznie. Robiliśmy symu
lację, że dla właściciela mieszkania
0 powierzchni 50 mkw. to będzie 
dodatkowe 5 - 6 zł. Bardzo niewie
le, a dla miasta potrzebny zastrzyk 
gotówki. Ja wiem, że radni nie lu
bią projektów uchwał związanych 
z podwyżkami, ale rzeczywistość 
jest taka, że samorządy są w bar
dzo trudnej sytuacji. Coraz mniej 
subwencji rządowych i coraz wię
cej obowiązków. Przypomnę o ro
snących dochodach administracji. 
Od nowego roku tylko na stano
wiskach tzw. robotniczych będą to 
podwyżki rzędu 500 - 700 zł brut
to. Może się okazać, że sprzątaczka 
będzie zarabiać tyle, ile jej kierow
niczka - utrzymywała skarbnik, 
dodając, że jest przeświadczona, 
iż - wobec rosnących cen towarów
1 usług oraz obowiązków spada
jących na samorządy - podwyżki 
podatków są nieuniknione i musi
my się do tego przyzwyczaić.

- Oleśnica na tle innych miast 
nie jest w złej kondycji finansowej, 
jed nak konieczne są działania 
wyprzedzające i zapobiegawcze 
- twierdzi Jarosiewicz. - Rok 2022

Czy radni podniosą rękę za zaciskaniem pasa przez m ieszkańców?

będzie dla w ielu sam orządów 
prawdziwym testem na ich wiary
godność finansową. Może pojawić 
się fala zarządów komisarycznych 
- snuła czarne wizje.

Niech w ład za  szuka  
oszczędności u siebie!

Po tych hiobow ych inform a
cjach radny Kazimierz Karpien- 
ko (Oleśnica Razem) zasugerował 
wdrożenie polityki oszczędnościo
wej przez władze.

- Przecież z niektórych inwe
stycji możemy zrezygnować, inne 
mogą poczekać, można odchudzić 
administrację - sugerował.

- To co - mamy zamykać szkoły, 
nie remontować ulic?! - ripostowa
li jednym głosem przewodniczący 
Kom isji M ich ał K asprzyszak i 
radny M arek Kamaszyło, obaj z 
klubu Bronsia. - Jako dyrektor spo
rej placówki opiekuńczej [PDPS w 
Ostrowinie], robiąc przetargi na 
dostawy na przyszły rok, obser
wuję niepokojący wzrost cen m.in. 
produktów żywnościowych, pla
nowane są podwyżki cen energii. 
To nie są żarty - będziemy musieli 
się z tym zmierzyć - wtórował im 
radny Bronsia Marek Czarnecki.

A p ełn iący  rolę gospodarza 
posiedzenia, które odbywało się 
w Centrum Usług Społecznych, 
Ja n u sz  M a rsz a łe k , d yrek tor 
MOPS-u, stwierdził, że „do CUS 
przyjeżdżają delegacje z innych 
miast i, komplementując piękny, 
funkcjonalny i potrzebny społecz
nie obiekt, pytają, ile to wszystko 
kosztuje i czy was na to stać? Za 
ten luksus miasto, niestety, musi 
także sporo płacić".

Niezrażony Karpienko zwrócił 
uwagę na konieczność wnikliwej 
weryfikacji dotacji udzielanych 
przez miasto rozmaitym stowa
rzyszeniom i fundacjom. - Mogę 
z całą stanowczością stwierdzić, 
że są wśród nich takie, których 
działalność opiera się wyłącznie o 
środki przekazane przez magistrat. 
Jestem w posiadaniu takiej listy, 
którą niebawem upublicznię. Czy

to ma być nowa forma działalności 
gospodarczej? - pytał radnych.

Z ac iskan ie  pasa, a tu ... 
nadw yżka

- Podatki od 2013 roku nie były 
podnoszone. Ja uważałam inaczej, 
że powinny być co roku podnoszo
ne. Zmalała subwencja. PiT rósł o
3.5 min, teraz zakładamy spadek. 
Młodzi się cieszą, moja córka się 
cieszy [ulgi podatkowe w PiT dla 
młodych - red.], ale co ja się namę
czyłam przy budżecie... Przyszłe 
lata mogą być różne. Nie chcą stra
szyć. Dochody są realnie obniżone 
przez rząd, a wzrosły wydatki pła
cowe - mówiła z kolei skarbnik na 
posiedzeniu Komisji Skarg.

- Dlaczego podatków nie podno- 
szo? Dlatego, że rokrocznie rosły 
wpływy z PiT - wyjaśniał Paweł 
B ie lań sk i. - W 5 lat te wpływy 
wzrosły o 12 milionów! Te docho
dy nawet panią zaskakiwały, bo 
zakładała pani niższe - mówił do 
skarbnik, która przyznała mu ra
cję. - Dlaczego więc w tym roku 
założono mniejsze wpływy o 247 
tysięcy? Czy jeśli rośnie płaca mi
nimalna, to wpływy podatkowe 
będą większe? - pytał retorycznie, 
bo wiadomo, że będą większe.

Dociskana przez radnego opo
zycji skarbnik przyznała, że na 
koniec roku w budżecie będzie 
najprawdopodobniej kolejna nad
wyżka (!). To pokłosie 14-miliono- 
wej nadwyżki zostawionej przez 
poprzedników, 32 min z tegorocz
nej sprzedaży gruntu dla GKN, 
przygotowanego przez poprzed
nie władze, oraz wciąż rosnących, 
mimo obniżenia stawek, wpły
wów z podatków PiT oraz CiT.

Szybko jednak, po tej kolejnej za
skakującej radnych informacji, do
dała, że już w 2021 roku jest w pla
nie wydanie przez miasto obligacji, 
bo „budżet się nie spina", a odno
śnie przyszłorocznego budżetu, to 
w lutym miasto musi przekazać
4.5 min zł na budowę wschodniej 
obwodnicy. I dlatego podwyżki są 
konieczne...

- Pan burm istrz często mówi 
o uzasadnionych i racjonalnych 
wydatkach. Ja tej gospodarności 
publicznym groszem nie widzę 
na przykład w wydatkach na pro
mocję miasta. To abstrakcyjne wy
datki. Płacimy 2 tysiące złotych za 
podanie programu Dni Oleśnicy 
na jednym z portali [olesnica.info]. 
Ja się na to nie godzę! To granda w 
biały dzień. Nikt za takie informa
cje nigdy nie płacił! - mówi twardo 
Bielański.

Radny: W yliczenia w ła 
dzy w prow adzają  w  błąd

Krytycznie podwyżkę podatków 
oceniają oleśniccy przedsiębiorcy.

„Czy radni miasta Oleśnicy za
głosują za podniesieniem podat
ków od nieruchomości od 2020 
roku?" - takie pytanie postawio
no na profilu „Ratujmy oleśnicką 
przedsiębiorczość".

„M ieszkańcy dowiedzą się o 
tym podczas najbliższej sesji, któ
ra odbędzie się 28 listopada o go
dzinie 13. Na Komisji Skarg, Wnio
sków i Petycji radni [głosami klubu 
Jana Bronsia] przegłosowali przy
jęcie podwyżek. Koncerny zapłacą 
najwięcej, lecz nie odczują tego tak 
jak oleśniccy przedsiębiorcy".

Na posiedzenie Komisji Skarg 
przyszła związana z powyższym 
profilem M onika Romanowicz, 
która kandydowała na burmistrza 
w ubiegłorocznych wyborach.

- Podniesienie stawki podat
ku od nieruchomości w związku 
prowadzoną działalnością gospo
darczą od gruntów o 0,07 zł i od 
budynków o 0,50 zł, pomimo że 
nie są to stawki maksymalne prze
widziane ustawą, obciążą głównie 
oleśnickich przedsiębiorców - mó
wiła. - Nie jest to kilkadziesiąt zło
tych w skali roku, lecz często kilka 
tysięcy - polemizowała z wylicze
niami burmistrza i skarbnik.

Podważa je też Paweł Bielański. 
Radny Oleśnicy Razem wskazu
je, że „w przedłożonym projekcie 
uchwały burmistrz Jan Bronś napi
sał: „Oznacza to, że stawki i mak

symalne podatków i opłat lokal
nych wzrosną o około 1,8% w 2020 
roku w porównaniu do 2019 roku". 
„1,8% to stosunkowo niewielka 
podwyżka, można ją racjonalnie 
uzasadnić, a mieszkańcy mogliby 
ją przyjąć bez większych emocji. 
Tyle że faktycznie podwyżka po
datku od lokalu m ieszkalnych 
wyniesie 8,5% (wzrost z 0,71 zł 
mkw do 0,77 zł/mkw.). To właśnie 
ten podatek dotyczy wszystkich 
mieszkańców Oleśnicy. Przedsię
biorcy zapłacą również większą 
stawkę niż ws{X>mniane 1,8% (np. 
podatek za nieruchomości grun
towe wzrasta o 8%)" - wskazuje 
radny.

- Pytałem o to na posiedzeniu 
Komisji Skarg skarbnik Joannę 
Jarosiew icz, dlaczego w treści 
uchwały burmistrz umieścił in
formację, która wprowadza miesz
kańców w błąd. Odpowiedzi nie 
uzyskałem - twierdzi radny.

To sprzeczne z ob ietn i
cam i wyborczym i!

Swojego oburzenia podwyżka
mi nie kryła na posiedzeniu Ko
misji Skarg wspomniana Monika 
Romanowicz.

- Skutki podwyżek za centralne 
ogrzewanie, energię elektryczną, 
wodę i ścieki oraz śmieci dotykają 
również głównie przedsiębiorców, 
podobnie jak skutki podwyżek 
rządowych ZUS i minimalnych 
wynagrodzeń, zamiast zwiększe
nia wysokości kwoty wolnej od 
podatku od osób fizycznych. O ile 
jako zwykli obywatele nie mamy 
wpływu na ustawy, możemy mieć 
realny wpływ na podejmowane 
uchwały przez oleśnickich rad
nych będących reprezentantami 
mieszkańców - powiedziała.

Oceniła, że „szukanie pieniędzy 
w kieszeniach mieszkańców, ale 
głównie przedsiębiorców, w celu 
„zrekompensowania ponad 4-mi- 
lionowego ubytku w celu realiza
cji zadań własnych gminy" takich 
jak np. kilkumilionowe dofinan
sowywanie dróg wojewódzkich i 
tłumaczenie konieczności podję
cia tej uchwały jako niezbędnej w 
celu urealnienia poziomu docho
du z podatków od nieruchomości 
stoi w sprzeczności z rozwojem 
oleśnickiej przedsiębiorczości i 
z realizacją jednego z punktów 
programu wyborczego KW Jana 
Bronsia, który brzmi: „Wsparcie i 
rozwój przedsiębiorczości".

„Gdzie szukać pieniędzy na 
rosnące wydatki bieżące? Należy 
przeprowadzić analizę i diagno
stykę ekonomiczną, kalkulację 
kosztów. Tam powinny być od
powiedzi" - uważa administrator 
profilu „Ratujmy oleśnicką przed
siębiorczość".

- Jestem głęboko przekonana, 
że radni pochylą się nad moim 
wnioskiem, który jest głosem w tej 
sprawie niejednego przedsiębiorcy 
- mówi z kolei Romanowicz.

Grzegorz Huk, Roman Rybak

Kalendarz imprez' 
- informacje o nadchodzących 
wydarzeniach znajdziesz tutaj!

http://www.olesnica24.com
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Na komórki 
poczekają
Wózki i rowery muszą trzymać 
w mieszkaniach. Przynajmniej 
na razie.

Informowaliśmy już, że miesz
kańcy bloku socjalnego przy ulicy 
Kopernika 13 domagają się wy
dzielenia pomieszczeń lub boksów 
garażowych do przechowywania 
wózków dziecięcych i rowerów na 
terenie przyległym do ich bloku.

Wsparł ich w tej kwestii Paweł 
Bielański. Radny z klubu Oleśni
ca Razem przypomniał, że ZBK 
(pisemnie) zapewniało, iż takie 
komórki zostaną „wykonane i 
przekazane do końca IV kwartału 
2018 roku".

Z odpowiedzi na interpelację 
wynika, że trwają obecnie prace 
projektow o-kosztorysow e nad 
zmianą sposobu użytkowania bu
dynku magazynowego, w którym 
miały być usytuowane komórki 
dla budynku socjalnego. Aktu
alnie ZBK nie dysponuje na tym 
terenie wolnymi pomieszczenia
mi, które mogłyby posłużyć jako 
komórki lokatorskie. „Opisywa
ny teren rozpatrywany jest pod 
kątem projektowym jako całość, 
który musi spełnić wymogi pra
wa budowlanego -  obowiązkowe 
zabezpieczenie miejsc postojowo- 
-parkingowych dla nowo projekto
wanych obiektów. W związku nie 
ma możliwości utworzenia ww. 
pomieszczeń zarówno w istniejącej 
zabudowie, jak i na terenie posesji" 
- wyjaśnia Izabela Świąder, dyrek
torka ZBK. (ror)

Ktoś już
zaciera
rączki...
...w oczekiwaniu na to zlece
nie. Czy będzie to koordynator 
kampanii burmistrza czy w y
dawca propagandowej gazet
ki?

Przypomnijmy, że radny Grze
gorz Żyła „na wniosek oleśnic
kich przedsiębiorców" zawnio- 
skował o „zlecenie wykonania 
informatora miejskiego, zawiera
jącego informacje o firmach dzia
łających na terenie naszego miasta 
z podziałem na branże".

Co na to miasto?
„Uprzejmie informuję, że roz

ważymy wydanie takiego prze
wodnika w 2020 roku" - odpowie
dział mu burmistrz Jan Bronś.

(ror)

In ternet dla szkół 
Naczelnik Małgorzata Iwańska i  
poinformował^, że w ramach rzą
dowego projektu Ogólnopolskiej 
Sieci Edukacyjnej (OSE) szkoły 
powiatowe będą mieć bezpłatnie 
wykonane przyłącza sieci światło
wodowej oraz darmowy Internet w 
ciągu najbliższych dwóch lat.

63 potrzeby
63 zadania inwestycyjno-remon- 
towe znalazły się we wnioskach 
do budżetu powiatu na rok 2020. 
Szacunkowy koszt ich realizacji, 
na bazie aktualnych cen, wynosi 
ponad 94 min zł.

Mieszkańcy protestują, ale w ładza zdania nie zmienia

Nic się nie stało, mieszkańcy...
...nic się nie stało! Rewitalizacja boiska na Ratajach? Wszystko jest w najlepszym porządku - utrzy
muje władza.

Ta sprawa bulwersuje oleśniczan 
już od września. I bulwersować 
będzie nadal... Przypomnijmy, że 
mieszkańcy Starych Rataj, rodzi
ce uczniów K atolickiej Szkoły 
Podstawowej, a także cześć rad
nych Rady Miasta ostro krytykuje 
pseudoinwestycję wykonaną na 
boisku szkoły w ramach Oleśnic
kiego Budżetu Obywatelskiego.
Teren sportowy szkoły miał zostać 
zrewitalizowany, miały być od
nowione boiska do piłki nożnej i 
koszykówki, miała powstać skocz
nia. Koszt prac sam Urząd Miasta 
O leśnicy w ycenił na 60.000 zł.
Tymczasem wykonane prace - wy
liczone na 37.000 zł - ograniczyły 
się do wysypania i rozplantowania 
gruntu oraz wysiania trawy. Bar
dzo mocno problematyczna, zda
niem mieszkańców, jest też jakość 
wykonania prac.

Przecież była o ferta  
popraw kow a...

Paweł Bielański, radny z klubu 
Oleśnica Razem, na kanwie kilku 
już spotkań mieszkańców i rad
nych zadał burmistrzowi 6 pytań.
Oto pytania i odpowiedzi władz 
miasta;

„i. Czy prace związane z reali
zacją ww. zadania zostały zakoń
czone?

Odpowiedź: „Tak. Prace związa
ne z realizacją ww. zadania zostały 
zakończone".

Mało tego... Mieszkańcy sami nie 
wiedzą, czego chcą.. „Na posiedze
niu Komisji Budżetu i Infrastruk
tury 22 października (...) grono 
osób skupionych po stronie autora 
wniosku do Oleśnickiego Budżetu 
Obywatelskiego nie przedstawiło 
postulatów związanych z ewentu
alną korektą przeprowadzonych 
prac, a oferta na wykonanie prac 
poprawkowych nie została zaak
ceptowana. Wynika to z faktu, że 
oczekiwania znacznie przekra-

czają zakwalifikowany w ramach 
Oleśnicki Budżet Obywatelski do 
realizacji wniosek i dotyczą inwe
stycji -  budowy nowych obiektów 
sportowych" - czytamy.

Przypomnijmy, że ta „oferta na 
wykonanie prac poprawkowych" 
brzmiała tak: „Jeśli jest to źle wy
konane, to trzeba przywieźć cię
żarówkę ziemi, wyspać i dosiać 
trawę - powiedział A leksander 
Chrzanow ski, przewodniczący 
Rady Miasta. - Trzeba wyzbierać 
kamienie, skosić trawę, dosiać ją i 
przywieźć jedna, dwie ciężarówki 
ziemi - stwierdził Robert Sarna".

Takie stawianie sprawy miesz
kańców, obecnych na posiedzeniu 
komisji, oburzyło. - Wywaliliście 
37 tysięcy w błoto, a a teraz chcecie 
przysypać to ziemią z ciężarówki?!
- nie kryła zdumienia jedna z ole- 
śniczanek. - Żarty sobie robicie?! 
Coś niesamowitego, co się tutaj 
dzieje - podsumowała dyskusję.
- Jestem pod wrażeniem - ironi
zowała. - To skandaliczny sposób 
wyrzucania naszych pieniędzy. 
Trzeba wykonać boisko zgodnie z 
regułami - dodała. - Chcemy, żeby 
nasz projekt został zrealizowany -

wsparła ją inna z przedstawicielek 
projektodawców.

W szystko je s t super
Pytanie drugie brzmiało: „Jaka 

kwota (brutto) z przewidzianej 
puli 60.000 zł (brutto) została wy
datkowana z budżetu Gminy Mia
sta Oleśnicy?"

Odpowiedź: „Z przewidzianej 
puli 60.000 zł brutto wydatkowana 
z budżetu Oleśnicy została kwota 
37.438 zł brutto zgodnie z koszto
rysem powykonawczym".

Pytanie trzecie: ,Czy sporządza
no protokół odbioru wykonanych 
prac?".

O dpow iedź: Z w ykonanych 
prac nie został sporządzony pro
tokół odbioru, gdyż nie był wy
magany. Prace zostały wykonane 
siłami własnymi jednostki budże
towej miasta Oleśnicy - Sekcji Dróg 
Miejskich".

Czwarte pytanie: „Czy inwestor, 
tj. Miasto Oleśnica, wniósł jakie
kolwiek zastrzeżenia do sposobu i 
jakości wykonanych prac?".

Odpowiedź: „Miasto Oleśnica 
nie w niosła zastrzeżeń do spo
sobu i jakości wykonanych prac

polegających na niwelacji terenu, 
gdyż zostały wykonane zgodnie z 
zakresem zawartym we wniosku".

Pytanie piąte: „Jak burmistrz, 
jako reprezentant inwestora, oce
nia wykonane prace?".

Odpowiedź: „Pozytywnie oce
nia się wykonane prace, gdyż zo
stały wykonane zgodnie z zakre
sem zawartym we wniosku".

I w reszcie pytanie num er 6; 
„Jakie dalsze działania planuje 
burmistrz Oleśnicy w zakresie tej 
inw estycji celem um ożliw ienia 
korzystania dzieci i młodzieży z 
boiska sportowego przy ulicy Pół
nocnej 16?"

Odpowiedź jest krótka: „Nie są 
planowane dalsze działania w za
kresie wykonanych prac".

Boisko zostaje w ięc w takim  
stanie, w jakim jest obecnie. Nikt 
z niego od września już nie korzy
sta w obawie o własne zdrowie. 
Mieszkańcy Rataj i uczniowie Ka
tolickiej SP zostali praktycznie bo
iska pozbawieni.

Jednym słowem, nie zrealizu
jemy waszego wniosku i co nam 
zrobicie...

Roman Rybak

Słonecznikowa? Nie nasza...
Radny p os tu lo w a ł budow ę  
chodnika na Słonecznikowej. 
SDM w skazuje, że to droga  
gminna. Ale wskazuje rozwią
zanie.

M arek Czarnecki (klub Bron
sia) zaproponował, aby w uzgod
nieniu z wójtem gminy Oleśnica 
podjąć działania w kierunku wy
konania chodnika przy ulicy Sło
necznikowej.

- To droga gminna - przyznaje 
radny, ale dodaje, że „brak chod

nika stanowi problem dla miesz
kańców Oleśnicy zamieszkałych 
przy ulicy Słonecznikow ej, Po
godnej i Tęczowej. Mieszkańcy, 
idąc w stronę Ludw ikow skiej, 
p o ru sza ją  się  w ąskim  pasem  
jezdni ulicy Słonecznikowej, co z 
uwagi na bardzo duży ruch sta
nowi bardzo duże zagrożenie dla 
pieszych".

Sekcja D róg M iejskich  stan 
dardowo odpowiada, że „droga 
położona jest poza granicami ad
ministracyjnymi miasta, w zarzą

dzie gminy Oleśnica, w związku 
z powyższym interpelacja została 
przekazana zgodnie z kompeten
cjami". Ale na szczęście nie ogra
nicza się do tej w yśw iechtanej 
formułki.

„Budowa chodnika w drodze w 
ciągu Słonecznikowej będzie wy
magała dokonania jej przebudowy 
w znacznym zakresie, tj.; budowy 
elementów kanalizaqi deszczowej, 
wykonania krawężnika, konstruk
cji chodnika oraz przebudowy 
urządzeń obcych w pasie drogo

wym" - wyjaśnia Krzysztof Fink, 
dyrektor SDM.

I dodaje, że miasto wykonało 
nawierzchnie drogowe w ulicach 
Pogodnej, Błękitnej i Tęczowej, a w 
planach jest wybudowanie ciągu 
pieszego, łączącego plac Fatimski 
z Pogodną na terenie projektowa
nego parku. „Takie połączenie po
zwoli na bezpieczną komunikację 
osiedla zlokalizowanego przy uli
cy Pogodnej z centrum miasta" - 
ocenia dyrektor Fink.

(ror)

„Tak wygląda wyjazd na ulicę Gryczaną z ulicy Belgijskiej. 
Jeżdżą wielotonowe wywrotki po Gryczanej i brudzą. To jedna 
sprawa. Ale najważniejsze jest to, że niszczą nowy asfalt. Zro
bią Belgijską i trzeba zaczynać poprawiać Gryczaną!” - napisa
ła do nas zbulwersowana oleśniczanka, dołączając kilka zdjęć.

(OAl)

CODZIENNIE NOWE INFORM ACJE^

4 ___
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Czy sprawa Graczyk 
trafi do prokuratury?
Starostwo zawiadamia rzecznika dyscypliny finansów publicznych. Powinno iść 
też zawiadomienie do prokuratury.

Kontrola w Zarządzie Dróg Po
wiatowych rozpoczęła się jeszcze 
w maju. Trwała od 20 maja do 14 
czerwca. W ubiegłym tygodniu 
portal olesnica24.com ujawnił jej 
wyniki.

Kontrola dotyczyła okresu, kie
dy dyrektorem ZDP była Marze
na Graczyk. Kontrola ujaw niła 
ogromne braki w dokumentacji, 
przedkładanej ZDP przez wyko
nawców, a także braki dokumen
tów, które powinny znajdować się 
w siedzibie ZDP.

Oto fragment z wystąpienia po
kontrolnego: „Biorąc pod uwagę 
zapisy zawartych umów w żad
nym z opisanych zadań Zamawia
jący [Zarząd Dróg Powiatowych] 
nie m iał w pełni wykonanego i 
odebranego przedmiotu umowy, 
na co w skazyw ały  podpisane 
przez strony protokoły zdawczo- 
-odbiorcze. W takiej sytuacji Za
mawiający miał prawo do odmowy 
dokonania odbioru dokumentacji, 
bowiem wskazane w protokołach 
braki „uniemożliwią prawidłowe 
wykorzystanie dzieła".

Kontrolerzy podkreślają, że w tej 
sytuacji „nie było zatem również 
podstaw do wystaw ienia przez 
Wykonawcę faktur VAT i zapłaty 
wynagrodzenia, bowiem przed
miot umowy nie był na moment 
spisania protokołów zdawczo-od
biorczych prawidłowo wykonany 
i odebrany przez Zamawiającego. 
Należało egzekwować postano
wienia umów dotyczące naliczenia 
kar umownych lub odstąpienia od 
umowy. Ponadto należy zauważyć.

iż zgodnie z oświadczeniem Dy
rektora ZDP w Oleśnicy, jednostka 
nie jest w posiadaniu projektów, 
specyfikacji technicznych, koszto
rysów i innych dokumentów, na 
które wskazują protokoły zdaw
czo-odbiorcze".

Kontrolerzy oceniają, że „ujaw
nione braki mają zatem znaczący 
wpływ na jakość dokumentacji i 
są brakami istotnymi z punktu wi
dzenia przedmiotu umowy i moż
liwości realizacji inwestycji".

I konkludują: „Odpowiedzial
ność za powyższe nieprawidłowo
ści ponosi Marzena Graczyk -  dy
rektor Zarządu Dróg Powiatowych 
w Oleśnicy w okresie od 1.04.2014 
r. do 30.04.2019 r."

Jak tłumaczyła się eks-dyrektor?
Mówiła, że mimo braków w do

kumentacji projekty zostały zaak
ceptowane, zrealizowane i sfinan
sowane w ZDP, Starostwie oraz w 
gminach udzielających dotacji.

A gdzie podziały się dokumen
ty, które powinny być w ZDP, bo 
są protokoły stwierdzające ich ode
branie, a w jednostce ich nie ma? 
„Marzena Graczyk oświadcza, że 
na dzień 30.04.2019 dokumentacja 
znajdowała się w jednostce" - czy
tamy w protokole z kontroli.

Jakie działania - w związku z 
poważnymi zarzutami, które po
jawiły się w protokole wobec byłej 
dyrektor ZDP - zamierza podjąć 
lub już podjęło Starostwo Powia
towe w Oleśnicy? - takie pytanie 
postawiliśmy władzom powiatu.

- Przygotowywane jest zawia
domienie dotyczące byłej dyrektor

Kulig pomijany
„D laczego zosta ła  pom in ię 
ta moja osoba?” - pyta radny 
Aiojzy Kulig. To już drugi taki 
incydent.

- W nawiązaniu do informacji 
1 2  listopada, która ukazała się 
na oficjalnej stronie Starostwa, 
a dotyczyła Narodowego Święta 
Niepodległości i składania kwia
tów w Twardogórze, chciałbym 
zapytać: Dlaczego w tej informa
cji została pom inięta moja oso
ba, chociaż byłem uczestnikiem 
o fic ja łn e j dełegacji? - p y tał w 
złożonym na sesji Rady Powiatu 
oświadczeniu radny A lojzy Ku
lig  (PiS):

W yniki kontroli są dla Marzeny Graczyk druzgocące

Zarządu Dróg Powiatowych do 
rzecznika dyscypliny finansów 
publicznych przy Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej - powiedział Pano
ramie Dawid Samulski, inspektor 
z Wydziału Rozwoju, Zamówień 
Publicznych i Promocji Powiatu 
Starostwa.

To rzecznik może zdecydować o 
ewentualnym zawiadomieniu pro
kuratury w tej sprawie.

Przypom nijm y, że M arzena 
Graczyk po odejściu z ZDP została 
kierownikiem Sekcji Komunikacji 
Społecznej w Urzędzie Miasta Ole
śnicy.

■
„W stosunku do stwierdzenia, że 

ZDP nie jest w posiadaniu doku

mentacji, na którą wskazują proto
koły zdawczo-odbiorcze, Marzena 
Graczyk oświadcza, że na dzień 
30.04.2019 dokumentacja znajdo
wała się w jednostce” To cytat z 
protokołu kontroli.

Już to zdanie kwalifikuje sprawę 
do zawiadomienia prokuratury. Bo 
albo była dyrektor mija się z praw
dą, albo - co ona sama sugeruje 
- ktoś dokumentację ukradł, albo 
ukrył przed kontrolerami. Mamy 
wiec do czynienia albo z poświad
czeniem nieprawdy przez funk
cjonariusza publicznego, albo ze 
zwykłą kradzieżą. Przy maksimum 
dobrej woli w tę ostatnią jakoś trud
no uwierzyć...

Roman Rybak

Radny zwrócił uwagę, że „po
w tarza  to się kole jny  raz". O 
poprzednim  incydencie mówił 
radny Stanisław  Stępień na sesji 
we wrześniu. Wtedy na stronie 
Starostwa w informacji „Twardo
góra będzie mieć nową karetkę 
pogotowia" „nie zauważono tak
że mojej osoby, biorącej udział w 
uroczystości podpisania umowy 
na dofinansowanie zakupu nowej 
karetki" - mówił rajca.

„Można więc domniemywać, 
że jest to celowe działanie w sto
sunku do mojej osoby" - ocenia 
radny. I pyta: „Nasuwa się pytanie, 
czy oficjalna strona Starostwa jest 
narzędziem propagandy, czy rze- 
telirym nośnikiem informacji „?".

Radny był na przekazaniu karetki (drugi z lewej), a jednak go „nie było

R adny zaw nioskow ał, żeby 
„zw rócić uwagę na pow yższy 
fakt, nie tylko w odniesieniu do

mojej osoby, by w przeszłości in
formacje były pełne i rzetelne".

(ror)

Jak jest 
zima, to...
...musi być zimno. Władze nie 
podłączą budynku socjalnego 
do sieci miejskiej. Mieszkańcy 
mają grzać się prądem.

„Mieszkańcy „starego" budyn
ku socjalnego z niecierpliwością 
oczekują na podłączenie ich miesz
kań do sieci miejskiej centralnego 
ogrzewania, co pozwoli na zapew
nienie m inim alnego komfortu 
termicznego, należnego każdemu 
mieszkańcowi Oleśnicy w XXI 
wieku" - napisał w swojej inter
pelacji radny Michał Kołaciński 
(Oleśnica Razem).

Radny zwracał uwagę, że „nie
dogrzanie pomieszczeń jest źró
dłem nie tylko zagrożeń dla ich 
zdrowia, ale także przyczyną szyb
szej degradacji substancji mieszka
niowej, należącej do zasobów miej
skich. Zrealizowana już inwestycja 
w nowym budynku socjalnym 
zapewniła techniczne możliwości 
takich dostaw, stąd oczekuje pozy
tywnej decyzji w rozwiązaniu tego 
problemu".

Ani radny, ani mieszkańcy się 
tego rozwiązania nie doczekają.

Z odpowiedzi na interpelację 
wynika, że budowa instalacji cen
tralnego ogrzewania w budynku 
socjalnym przy Kopernika 13 nie 
została zaplanowana na rok 2020 
ze względu na ograniczone środki 
finansowe. „Ponadto najemcy loka
li socjalnych w budynku posiadają 
znaczne zaległości w opłatach za 
najem lokali, w tym również za 
dostawę mediów (woda i kanali
zacja). Dodatkowe of>łaty za dosta
wę ciepła tylko pogłębią zaległości 
finansowe" - czytamy.

Jak przetrwać zimę? „Każdy z 
24 lokali w budynku został wy
posażony przez ZBK w Oleśnicy 
w grzejniki elektryczne, w celu 
ogrzewania pomieszczeń na koszt 
najemców" - wskazują władze.

(ror)

Niech powiat 
doświetli!
Piesi muszą czekać na ewentu
alną pozytywną decyzję powia
tu.

Radny M ichał Kasprzyszak 
z klubu Bronsia interpelował w 
sprawie doświetlenia przejścia 
pieszego oraz rowerowego przy 
Ludwikowskiej.

W odpowiedzi został poinfor
mowany, że „przedmiotowa droga 
jest drogą powiatową w zarządzie 
Zarządu Dróg Powiatowych w Ole
śnicy, w związku z powyższym in
terpelacja zostaje przekazana zgod
nie z kompetencjami z prośbą o jej 
pozytywne rozpatrzenie" (ror)

Oleśnica deszczu nie złapie
Władza pomysłu radnego nie 
kupuje. Powód? Nie ma pienię
dzy...

Jak już informowaliśmy, Grze
gorz Żyła chciał, aby wprowadzić 
w Oleśnicy program pod roboczą 
nazwą „Oleśnica łapie deszcz". - 
Jego zadaniem - proponował radny 
klubu Bronsia - miało być propago
wanie wśród mieszkańców potrze
by magazynowania wody deszczo
wej, poprzez zakładanie ogrodów

deszczowych (w pojemniku lub 
gruncie), niecek retencyjnych, bu
dowanie podziemnych zbiorników 
na wodę. Proponowany przez rad
nego projekt zakładał zwrot ponie
sionych nakładów do 80 proc., ale 
nie więcej niż 4,5 tys. zł dla każde
go, kto zdecyduje się wykonać in
stalację do magazynowania wody 
deszczowej na swoim terenie 

Władze miasta pomysłu nie ku
pią. Dlaczego? Twierdzą, że budże
tu na to nie stać.

„Osiągnięte w 2019 roku docho
dy budżetu Oleśnicy były wyjąt
kowo wysokie. Wpływ na taki 
poziom dochodów miało kilka 
czynników, w szczególności sprze
daż działki położonej w Wałbrzy
skiej Specjalnej Strefie Ekonomicz
nej „Invest-Park" o powierzchni 
ponad 21 ha i zwiększone wp>ływy 
z tytułu opłat jednorazowych za 
przekształcenie prawa użytkowa
nia wieczystego w prawo własno
ści gruntów zabudowanych na cele

mieszkaniowe" - czytamy w odpo
wiedzi dla rajcy.

Przypomnijmy, że na sprzedaży 
działki przygotowanej przez po
przedni samorząd miasto zarobiło 
32 min zł, a nowe władze przejęły 
budżet z 14-milionową nadwyżką 
po poprzednikach.

A co się szykuje w kasie miasta 
w roku 2020? „Planowane w 2020 
roku dochody odbiegają znacznie 
od tych już osiągniętych w roku 
bieżącym" - przyznaje skarbnik

Joanna Jarosiewicz. I właśnie „z 
tego też powodu nie jest planowa
ne uruchomienie z budżetu Ole
śnicy dotacji dla mieszkańców na 
zadanie związane z małą retencją 
wody". 1 dodaje, w imieniu burmi
strza, że „za priorytetowe w ob
szarze ochrony środowiska uznaję 
obecnie realizowane przez nasze 
miasto działania na rzecz ogra
niczenia niskiej emisji na terenie 
Oleśnicy", czyli walkę ze smogiem.

(ror)
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Kino cyfrow e  
W miejskiej sali widowiskowej w 
Oleśnicy zamontowano apa
raturę kina cyfrowego. Taśma 
filmowa odchodzi do lamusa, a 
oferta filmowa ma być dzięki temu 
bogatsza.

AK za droga
Nieudany był I przetarg na prze
budowę ulicy Armii Krajowej, na 
odcinku od skrzyżowania z Lwow
ską do skrzyżowania z ks. Sudoła. 
Jedyny oferent - ZBOil Edward 
Kucułyma z Oleśnicy - zapropono
wał cenę 329.993 zł. SDM przygo
towała na ten cel 250.000 zł.

Zie leń  dia Zakładu  
Zielen i
Jedną ofertę złożono w prze
targu na utrzymaniu zieleni o 
powierzchni 75.348 mkw. na te
renach zarządzanych przez ZBK. 
Zakład Zieleni Wiesława Nie
dzielskiego z Oleśnicy zaoferował 
wykonanie zadania w roku 2020 
za 569.040 zł. ZBK był przygoto
wany na wydatek 570.000 zł.

Nowa inspektor
w  wyniku naboru na stanowisko 
inspektora ds.eksploatacji w ZBK 
zatrudniona została Magdalena 
Rutkowska z Bierutowa.

Z nagrodą od ministra
Pięć nagród indywidualnych przyznał minister rodziny, pracy i polityki społecznej. Jedna trafiła do 
oleśniczanki.

Corocznie w Dniu Pracownika 
Socjalnego w Ministerstwie Ro
dziny, Pracy i Polityki Społecznej 
przyznawane są nagrody i wy
różnienia za wybitne, nowatorskie 
rozwiązania w pomocy społecznej. 
W tym roku zgłoszono 142 wnioski
0 nagrody, w tym 47 wniosków o 
przyznanie nagrody w kategorii 
indywidualnej i 89 w kategorii ze
społowej.

Minister rodziny przyznała 12 
nagród pieniężnych (5 indywidu
alnych i 7 zespołowych) oraz 11 
wyróżnieii w formie listów gra
tulacyjnych. Nagrodę pieniężna 
otrzymała Danuta Szczepanik, 
do niedawna dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Oleśnicy. Za co? „Za planowanie
1 realizację wielu przedsięwzięć 
społecznych na rzecz osób bez
domnych, rodzin zastępczych, 
seniorów oraz innych grup osób 
słabszych" - czytamy w uzasad
nieniu.

Na stronie Ministerstwa Rodzi
ny podano, że „Danuta Szczepanik 
od 2011 r. jest dyrektorem Miejskie
go Ośrodka Pomocy Społecznej w

Na to władza 
ma pieniądze
Ile Urząd Miasta wpompował w 
tym roku w firmę Grzegorza Ki- 
jakowskiego?

Publikujemy odpowiedzi na in
terpelację radnego Pawła Bielań
skiego (Oleśnica Razem) odnośnie 
kwot przekazanych K&G Enter- 
prisses Kijakowski Grzegorz.

1. „Od 1.01 do 20.10.2019 roku 
na publikację płatnych ogłoszeń, 
materiałów prom ocyjnych, re
klam oraz na inne płatne zlecenia 
na rzecz wydawcy portalu inter
netowego i gazety olesnicainfo.pl 
wydatki te wynoszą 22.096 zł".

2. „Na publikację materiałów 
promocyjnych w gazecie olesni- 
cainfo.pl miasto Oleśnica wydat
kowała łączną kwotę 10.402 zł. 
Publikację m ateriałów prom o
cyjnych zlecał burmistrz lub za

stępca burmistrza. Zapotrzebo
wanie na opublikowanie takich 
materiałów składała kierownik 
Sekcji Komunikacji Społecznej (...) 
po uprzedniej pisemnej akcepta
cji pod względem finansow ym  
przez skarbnika".

3. „Urząd Miasta Oleśnicy oraz 
jednostki organizacyjne nie doko
nały zapłaty żadnemu lokalnemu 
wydawcy za objęcie patronatem 
m edialnym  w ydarzenia jakim  
były Dni Oleśnicy 2019" - infor
muje burmistrz, ale... Ale „wyda
tek Urzędu Miasta poczyniony w 
związku z promocją tego wyda
rzenia to kwota 2.214 zł zapłacona 
wydawcy „K&G Enterpisses Kija
kowski Grzegorz" za publikację 
programu Dni Oleśnicy 2019 na 
portalu internetowym".

(OAI)

Eks-starosta w Urzędzie 
Marszałkowskim
Zbigniew Potyrała jest głównym 
specjalistą w Biurze Obsługi 
UMWD.

Z polityką w ziął (na razie?) 
rozbrat... Od niedawna Zbigniew 
Potyrała, były starosta oleśnicki

i burmistrz Twardogóry, pracuje 
jako główny specjalista w Wy
dziale Technicznym Biura Obsługi 
Urzędu Marszałkowskiego Woje
wództwa Dolnośląskiego. Został 
wybrany na to stanowisko w dro
dze konkursu. (ror)

Personalia w szpitalu
PiS domaga się raportu o zmia
nach kadrowych w powiatowych 
szpitalach.

Klub Radnych Prawa i Sprawie
dliwości zawnioskował do władz 
powiatu o przedstawienie raportu 
o licznych zmianach kadrowych w 
Powiatowym Zespole Szpitali, które 
miał}’ nastąpić f>o objęciu stanowiska 
dyrektora przez Krzysztofa Wy wrota.

Radni chcą otrzym ać wykaz 
osób na stanowiskach kierowni
czych, które zastąpiły poprzed
ników, chcą wiedzieć, jakie kwa
lifikacje mają nowo zatrudnieni 
kierownicy, poznać pełny wykaz 
stanowisk, na których nastąpiły 
zmiany personalne oraz to, ile osób 
jest obecnie na wypowiedzeniu z 
pracy.

(ror)

Dostrzeżono jej pracę w  W arszawie

Oleśnicy, a wcześniej przez 12 lat 
pracowała w Powiatowym Cen
trum Pomocy Rodzinie w Oleśnicy 
na stanowisku głównego specjali
sty pracy socjalnej zajmującego się 
pieczą zastępczą. W trakcie kiero

wania Ośrodkiem udało się Danu
cie Szczepanik rozszerzyć katalog 
działań na rzecz osób potrzebują
cych pomocy i wsparcia. Nawią
zano współpracę m. in. z Polskim 
Czerwonym Krzyżem, z Miejską

Komisją Rozwiązywania Proble
mów Alkoholowych i Przeciw 
działania Narkomanii, ze Specja
listyczną Poradnią Rodzinną przy 
Rzymsko -  Katolickiej Parafii p.w. 
NMP Matki Miłosierdzia w Oleśni
cy, a także Parafialnym Zespołem 
Caritas przy Parafii p.w. św. Jana 
Apostoła. Dzięki temu utworzono 
ogrzewalnię dla osób bezdomnych 
i łaźnię. Centrum Usług Społecz
nych, w skład którego wchodzi 
przedszkole. Dom Dziennego Po
bytu dla Seniorów, Klub Integra
cji Społecznej, 10 mieszkań chro
nionych oraz kuchnia i zaplecze 
sanitarne. W swojej pracy Danuta 
Szczepanik od zawsze kieruje się 
poszanowaniem wartości rodzin
nych, tolerancją i empatią. Swoimi 
działaniami i ogromnym zaanga
żowaniem potrafi pomagać słab
szym, jednoc2KŚnie angażując inne 
środowiska lokalne do udzielania 
im wsparcia".

W Warszawie nagrodzonej ole- 
śniczance towarzyszyli najbliżsi 
oraz radna miejska Beata Krzesiń- 
ska, dyrektor PCPR w Oleśnicy.

(ror)

Tyle tysięcy złotych w budżecie miasta na rok 2020 jest zarezerwowane na remont mostka 
na terenie Parku Nad Stawami. Potwierdził to w rozmowie z Panoramą dyrektor Sekcji 
Dróg Miejskich Krzysztof Fink, dodając, że po rozstrzygnięciu przetargu roboty mają rozpocząć się 
wiosną 2020. Będą wymieniane uszkodzone eiementy drewniane konstrukcji mostka, 
o którym napisaiiśmy niedawno w Panoramie.

Miejska Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych ^
i Przeciwdziałania Narkomanii w Oleśnicy informuje mieszkańców, że

istnieje możliwość skorzystania z bezpłatnej konsultacji 
psychoterapeuty uzależnień.

N arko tyk i -  ja k  zapobiegać?
Obecnie na młodzież czeka wiele nowych wyzwań oraz niebezpieczeństw, które potrzebują podjąć, aby 

móc pokonywać kolejne etapy rozwoju osobistego. Pomocna w tym jest ciekawość -  nasz naturalny to
warzysz w poznawaniu nieznanego. Poznać oznacza dowiedzieć się, czy to jest coś dla mnie czy nie. 
Poznawać można na różne sposoby -  czasem wystarczy wiedza, a czasem doświadczenie. Choć w samej 
ciekawości nie ma nic złego, to niestety w przypadku narkotyków sposób, w jaki jest zaspokajana, może 
mieć nieodwracalny, negatywny wpływ na zdrowie psychiczne i fizyczne. Dzisiaj młode osoby prócz znanych 
powszechnie narkotyków sięgają także po inne bardzo niebezpieczne środki, jak dopalacze, np. mefedron, 
metaamfetamina, tzw. kryształ, czy też leki bez recepty. Można wyobrazić sobie częsta sytuację, w której 
mimo zaciekawienia dana osoba wie bez próbowania, że zażycie narkotyku niesie za sobą niebezpieczeń
stwo. Aby do takiej reakcji doszło, ważne są działania instytucji, które wdrażają programy profilaktyczne (np.: 
szkoła, policja). Jednak najważniejsza jest bezpośrednia rozmowa z dzieckiem osób mu bliskich -  rodziców, 
opiekunów. Na tym etapie warto opowiedzieć dziecku o tym, jak samemu postrzega się sprawę zażywania 
narkotyków i dlaczego samemu się tego nie robi. Z różnych powodów bywa tak, że dziecko użyje raz lub 
kilka razy danej substancji. Wtedy bardzo istotne jest dostrzeżenie tego faktu oraz wyraźna interwencja 
opiekunów. Brak styczności z tematem narkomanii powoduje, że rodzinom trudno jest dostrzec ten problem 
i zareagować. To, co może zaniepokoić, to zmienny nastrój, wybuchy złości lub zobojętnienie, unikanie 
kontaktu, zmiany trybu funkcjonowania (dzień/noc), zmiana znajomych, zmienione źrenice oczu, znikanie 
pieniędzy. To wszystko może, choć nie musi, świadczyć o problemie narkotykowym. Zawsze jednak powinno 
zwrócić to uwagę i skłonić do poważnej rozmowy. W takiej rozmowie może pomóc także psychoterapeuta 
uzależnień, który wzmacniając rodzinę pomoże zatrzymać się dziecku, zanim dojdzie do rozwinięcia się 
problemu. Jednak gdy ten moment umknie, może dojść do regularnego używania narkotyków bądź w dal
szym etapie nadużywania czy uzależnienia. Problem wyraźniej daje o sobie znać, gdy dana osoba używa 
narkotyku i nie reaguje na argumenty o niebezpieczeństwie oraz emocjonalne uwagi ważnych dla niej osób. 
Zwykle stoją za tym trudności psychiczne, a nawet kryzys, przez co powstaje złudzenie zysku z zażywania 
środków odurzających, a to uniemożliwia oczekiwaną zmianę. W tym czasie należy wyraźnie przerwać ten 
ciąg zdarzeń i zapobiec rozwojowi uzależnienia. Pomogą w tym spotkania ze specjalistą, podczas których 
będzie można lepiej zrozumieć indywidualną sytuację dziecka i znaleźć właściwą dla danej rodziny drogę 
postępowania. W takiej sprawie można się zgłosić do Punktu Profilaktyczno-Konsultacyjnego Stowa
rzyszenia Monar, który mieści się w Centrum Profilaktyki Uzależnień w Oleśnicy przy ul. Kazimierza 
Wielkiego 8 i jest finansowany z budżetu miasta (fundusz MKRPAiPN). Każdy mieszkaniec może zgłosić się 
na nieodpłatną, poufną konsultację z psychoterapeutą uzależnień. Na wizytę można umówić się telefonicznie 
pod numerem 530 909 502.

ogłoszenie
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Będą nagrody dla nauczycieli
Zwolnienia i trzyzmianowość? Nie w szkołach 
powiatu oleśnickiego.

o  oświacie mówiła M ałgorzata Iwańska

2.541 uczniów uczy się w 100 
oddziałach szkół prowadzonych 
przez powiat oleśnicki. Jest 429 
słuchaczy w szkołach niepublicz
nych dla dorosłych. 154 uczniów 
uczęszcza do Zespołu Placówek 
Specjalnych, 64 podopiecznych ma 
Caritas w Dobroszycach.

Mamy w powicie trzy szkoły li
cealne; I LO - 368 uczniów, II LO - 
349 uczniów (oba w Oleśnicy) i LO 
w Sycowie -140 uczniów. Najwięk
szą placówką jest Zespół Szkół Za
wodowych (Ponadpodstawowych) 
w Oleśnicy - 809 uczniów w 31 kla
sach.

Dyskusji przysłuchiwali się dyrektorzy szkoł

Technikum w Oleśnicy kształ
ci w zawodach ekonomisty, han
dlowca, informatyka, mechanika 
i spedytora. Z kolei w ZSP Syców 
technicy to logistycy, mechanicy, 
ekonomiści i - od niedawna - tech
nicy pojazdów samochodowych. 
ZSP Twardogóra wykształci tech
ników ekonomistów oraz organi
zatorów reklamy. ZSP Bierutów 
ukończą technicy agrobiznesu i 
informatyki, a ZSP w Międzybo
rzu - żywienia i usług gastrono
micznych.

W powiatowych szkołach uczy 
307 nauczycieli, w tym  178 dy

plomowanych, 82 mianowanych, 
38 kontraktowych i 4 stażystów. 
Mają się czym pochwalić, bo zda- 
walność matur była w tym roku 
bardzo wysoka. Szczególnie w 
technikum  w ZSP Oleśnica - 2. 
miejsce na Dolnym Śląsku.

Powiat musi dołożyć do oświa
ty 6,17 min zł, bo tyle brakuje, 
m im o subwencji. Koszt kształ
cenia ucznia w szkołach powia
towych to (według NIK, w roku 
2015) - 7.500 zł. A w szkołach re
sortowych (podległych minister
stwom) - 24.000 zł.

Demografia przewiduje, że od 
roku 2024-2025 zacznie się spadek 
liczby uczniów.

Między innymi te informacje 
przedstawiała na sesji Rady Powia
tu Małgorzata łwańska, naczelnik 
Wydziału Oświaty w Starostwie. 
Dariusz Rzepka, w imieniu Ko
misji Oświaty Rady, podkreślił 
wysoką zdawalność matur, dużą 
inwestycję (6 min zł) w ZSP Syców, 
ocenił, że oświata stoi w powiecie 
na dobrym poziomie, wskazał, że 
brakuje nauczycieli matematyki, 
biologii i zawodu, postulował także 
przyznanie nagród dla nauczycieli.

Zdzisława Jakimiec (PiS), skon
frontowała wystąpienie posłanki 
Szumilas (KO), mówiącej o zwol
nieniach nauczycieli i trzyzmia- 
nowości lekcji, z faktami przedsta
wionymi przez naczelnik Iwańską, 
konkludując, że posłanka mija się 
z prawdą. Radna pytała też, czy 
nagrody mają być rekompensatą 
za udział w strajku i czy dostaną 
je głównie ci, którzy strajkowali? 
Starosta Jan Dżugaj zaprzeczył. Po
wiedział, że pieniądze na nagrody 
będą pochodziły ze zwiększonego 
odpisu na fundusz nagród.

(ror)

Powiat sprzedaje rodowe srebra?
A  jeś li je  sprzeda , to  czy  w ydać  
z a ro b io n e  p ie n ią d z e  na d ro g i 
czy  na b lok  o p eracy jn y  w  s z p i
talu?

Zdzisława Jakim iec (PiS), po
wołując się na publikację Panoramy, 
oceniła, że władze powiatu chcą 
za 5 min zł sprzedać swoje najcen
niejsze nieruchomości, „srebra ro
dowe", aby pieniądze uzyskane ze 
sprzedaży przeznaczyć na drogi. 
Zdaniem radnej problematyczna 
jest i sprzedaż owych „sreber", jak i 
przeznaczenie wpływów na drogi, 
bo pilniejszą potrzebą jest budowa 
pawilonu operacyjnego w szpitalu 
w Oleśnicy. - Czy są przewidziane 
środki choćby na dokumentację 
tej inwestycji w szpitalu? - pytała 
radna.

- Jakość dróg powiatowych w 
ocenie mieszkańców powinna być 
dużo lepsza - mówi Jan Dżugaj. 
Chcemy wyjść naprzeciwko tym

oczekiw aniom . P rzygotow ali
śmy wieloletni plan modernizacji 
i przebudowy dróg. Czy jest to 
realne? Tak, jest. Chcemy sprze
dawać, żeby z tych pieniędzy 
przebudowywać i modernizować 
drogi. Chcemy robić nie jeden, ale 
kilkanaście kilometrów dróg rocz
nie. Nie rozumiem tego pytania... 
Dobro narodowe przestanie nim 
być po przeniesieniu własności na 
osobę fizyczną? - pytał starosta. I 
prostował, że władze powiatu pla
nują uzyskać ze sprzedaży nie 5, 
a 6 min zł. Wyjaśnijmy, że na ofi
cjalnej stronie powiatu znalazł się 
jednak zapis o 5 min zł: „Zaplano
wanych zostało aż 12 inwestycji, w 
tym 10 w infrastrukturę drogową. 
Realizacja wszystkich powiedzie 
się wówczas, kiedy powiat zdoła 
sprzedać swe nieruchomości za 
około 5 min zT'.

- Nie mówiłam o dobrach na
rodowych, tylko o srebrach ro-

Stanisław Stępień Jan Dżugaj

dowych! - wyjaśniała radna PiS. - 
Wygląda na to, że chcemy sprzedać 
cały swój majątek. Potrzebna jest 
gradacja celów - apelowała. - Szpi
tal jest bardzo ważny. Czy zatem są 
środki na budowę bloku operacyj
nego? - dopytywała.

Zdzisława Jakimiec 

- Co jest lepsze - dać w zastaw 
czy odstąpić za pieniądze? - py
tał starosta. Stwierdził, że dyrek
cja szpitala powinna władzom 
powiatu przedstawić plan finan- 
sowo-użytkowy bloku, a wtedy 
Rada oceni to i podejmie decyzję

O P T Y K  L K O C m i m

SOCZEW KI PROGRESYWNE
JU Ż OD 399 ZŁ ZA  PARĘ,
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O leśnica, ul. O krężna 1-2, tel. 71 398 21 21 
Zapraszam y: pon. - pt. 10-18, sob. 10-13 

w w w .o p ty k -o le s n ic a .p l

w latach 2021-2022. - W roku 2020 
chcemy być gotowi z decyzją, w 
jakim zakresie i za ile ma być ta 
inwestycja - powiedział.

Na kanwie tej polemiki radny 
Stanisław  Stępień (PiS) zwrócił 
uwagę, aby więcej środków in
westowano w gm inach, w któ
rych były sprzedawane grunty i 
by podział pieniędzy na inwesty
cje w gminach był proporcjonal
ny, by nie było gmin „zapomnia
nych", a także by władze powiatu 
nie zapominały o kontynuowa
niu in w esty c ji rozp oczętych  
wcześniej kosztem nowych.

(ror)

ZAW IADO M IENIE O SPRZEDAŻY Z  WOLNEJ RĘKI
Naczelnik Urzędu Skarbowego w  Oleśnicy podaje do publicznej wiadomości że: 

dn ia  10.12.2019 r. o godz. 12:00 
w  lokalu, znajdującym się pod adresem Oleśnica ul. Lwowska 34 -38 ,1 piętro pok.106, odbędzie się sprzedaż z wolnej ręki

niżej wyszczególnionej ruchomości:

Poz. Wyszczególnienie/opis _____ ] "ość ̂  Wartość szacunkowa

samochód osobowy marki Mercedes E 280 CDI rok produkcji 2006, i ,| 7 5  200 00 zt
nrrej DOL 24824, nr VIN:WDB2112201B031273   ,  j

Przedmiotową ruchomość można nabyć za cenę nie niższą niż 1/3 wartości szacunkowej, tj. 5.066,70 zł

(Zajętą ruchomość można oglądać w dniu 10.12.2019 r. w godz 10;30 do 11:30, po uprzednim telefonicznym skontaktowaniu 
się z pracownikiem organu egzekucyjnego -  tel. 607615626.
Naczelnik Urzędu Skarbowego jest uprawniony do wystawienia faktury VAT w imieniu Zobowiązanego.
Wszelkich informacji na temat przedmiotowej sprzedaży z wolnej ręki udziela się pod numerami telefonów: 71 398 05 60; 
607 615 626 oraz w siedzibie Urzędu Skarbowego (I piętro, pokój 1 0 4 ,104a, oraz 106).

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Oleśnicy zastrzega możliwość odwołania sprzedaży bez podania przyczyny oraz nie odpo
wiada za wady ukryte i stan techniczny pojazdu. ,

Z  up. Naczelnika Urzędu Skarbowego w Oleśnicy 
Z-ca Naczelnika 

m gr Barbara Witek

J_

http://www.olesnica24.com
http://www.optyk-olesnica.pl
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Doba plus na rolkachii

„w rocznicę ustanowienia rekordu Polski w najdłuższej sztafecie na 
rolkach Agata i Wojciech Miszewscy podnoszą poprzeczkę! Od 28 do 
29 marca planują jeździć non stop wokół placu Zwycięstwa w Oleśnicy 
przez 25 godzin, żeby poprawić własny rekord Polski i ustanowić rekord ; 
Guinnessa. Cel jak zwykle charytatywny. Będziemy zbierać pieniądze dla ; 
Towarzystwa Przyjaciół Dzieci w Oleśnicy, żeby mali podopieczni TPD 
mogli latem wyjechać na wakacje” - informują Rolki Reagge Rajd. (OAI)

Syrenki" czy „Krainy Lodu". To 
był drugi „Bajkowy Koncert" któ
ry zgromadził całe rodziny. Pierw
szy odbył się w Sycowie. - Nasz 
projekt zakłada odwołanie się do 
lat dzieciństwa i zabranie słucha
czy do bajkowej krainy, w której 
nie istnieją problemy, a główne 
motto to „hakuna matata" -  mówi 
Panoramie Katarzyna Piórkowska 
(główna organizatorka).

Podczas koncertu w idzow ie 
mają możliwość wysłuchania baj
kowych przebojów, którym towa
rzyszy projekcja bajek na wielkim 
ekranie. - Wszystko robimy sami, 
od budowy ekranu, prasowania 
materiału, doboru piosenek i ich 
aranżacji przez drukowanie pla
katów i materiałów promocyjnych
-  wylicza Tomasz Rom anowski 
(manager grupy).

Publiczność w M iędzyborzu 
wysłuchała premierowe dwóch 
piosenek niespodzianek: pierwsza 
z bajki „Coco" -  „Pamiętaj mnie" 
(wyk. Stanisław Janas z córką Ma
rysią) oraz druga z „Król Lew 2"
-  „Miłość drogę zna" (wyk. Kata
rzyna Piórkowska i Rafał Broni- 
szewski).

27 grudnia Grupa Revas zapra
sza na „Świąteczny Koncert", który 
odbędzie się w kościele ewangelic
kim w Sycowie. Dodatkowe infor
macje o koncertach znajdują się na 
oficjalnym profilu Grupy Revas na 
Facebooku.

(OAI)

sp. z 0.0. z Warszawy wykona za
danie za 14.450 zł. Rada Powiatu 
decyzję Zarządu zaakceptowała, 
podejmując stosowną uchwałę.

sowego Powiatowego Zespołu 
Szpitali w Oleśnicy za rok 2019 
i 2020. Zarząd Powiatu wybrał 
najtańszą ofertę - E-accounting.pl

bajkowy świat największych prze
bojów Disneya. Nie obyło się bez 
niespodzianek i premierowych 
piosenek. Podczas koncertu wi
dzowie wysłuchali utworów zna
nych z m.in. „Króla Lwa", „Małej

Na koncert przyjechali miesz
kańcy całego powiatu.

W kościele ew angelickim  w 
Międzyborzu Grupa Revas zabra
ła zgromadzonych słuchaczy w

Zbadają  bilans szp ita la  
Sześć ofert wpłynęło w przetargu 
na zbadanie sprawozdania finan-

łBajkowy
yaiiiiigsft

BLACK
WEEKEND

R A B A T U .
• -ST..5- .-. ‘ .

natapicerkę
w materiałach welur w 1. W2, W8, W9, WIO, 

welur tygrysi WT1 oraz welur kwiatowy WK1, WK2, WK3

ZAPRASZAMY!

na wszYstkie
artykuły wyposażenia wnętrz!

ZAPRASZAMY!

H Ibatu

HEBnSSi
Ł v j  M  M  M ł^ l 111
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H ala  po raz  drugi 
ZBK ogłosił II przetarg na 
budowę hali sportowej wraz 
z łącznikiem do istniejącego 
budynku Szkoły Podstawowej 
nr4. Poprzedni był nieudany- 
oferty przewyższały założoną w 
budżecie kwotę.

Z a  drogo
Po raz kolejny unieważniono 
przetarg na przebudowę budynku 
SP6 do zgodności z przepisami 
przeciwpożarowymi. Ceny prze
wyższały założoną w budżecie 
kwotę.

Od kogo prąd?
ZBK ogłosił przetarg na dostawę 
energii elektrycznej w ilości ok. 
528.430 kWh przez okres 12 
miesięcy do 52 punktów poboru, 
będących w zasobach zarządza
nych przez Zakład.

E-U rząd
Miasto ogłosiło przetarg na 
rozwój systemu informatycznego 
Urzędu Miasta Oleśnica koniecz
ny dla obsługi e-usług; e-Urząd 
III etap oraz zakup programów 
dziedzinowych dla jednostek 
budżetowych miasta.

Los A ngeles  
na lo tn isku  
„w  roku 2020 spotykamy się na 
lotnisku w Oleśnicy, gdzie tym 
razem zbudujemy Los Angeles. 
Zgłoś swój pojazd” - informują 
organizatorzy American Cars 
Mania. Zgłoszono już pierwszych 
kilkanaście pojazdów. Pierwszy 
był chevrolet silverado z Milicza.

Druhna re fe ru je
W Warszawie, na konferencji na
ukowej „Kobiety Polsce, Polska 
kobietom 1918-2019”, hm. Mar
lena Piotrowska z hufca Oleśnica 
wygłosiła referat pt. „Naczelniczki 
Związku Harcerstwa Polskiego 
po 1989 roku -  ścieżki kariery i 
przywództwo w organizacji”.

N ow y k ie ro w n ik
„Stanowisko kierownika ds. tech
niczno-eksploatacyjnych objął 
Dariusz Jedynak, który spełnił 
wymagania zawarte w ogłosze
niu” - informuje Atol Oleśnica,

Panowie 
z różańcem
Na „Pierwszy Męski Różaniec” 
w Oleśnicy zaprasza organiza
tor.

„Idąc ulicami miasta, odmawia
my Tajemnice Różańca Świętego" 
- informują organizatorzy z parafii 
NMP Matki Miłosierdzia w Ole
śnicy.

Msza święta, a potem odmawia
nie różańca na ulicach Oleśnicy, 
w drodze z kościoła NMP Matki 
Miłosierdzia do kościoła NMP Fa
timskiej w Oleśnicy - taki jest plan 
„Pierwszego Męskiego Różańca" 

, w Oleśnicy. Ma on mieć miejsce 7 
grudnia. (OAI)

Śpiewająca Eurydyka i naukowczyni
Anna German, Wanda Rutkie
wicz, Edyta Stein, czy św. Ja
dwiga - niezwykłe Dolnośląza- 
czki na wystawie w Starostwie.

„N iezw ykłe D olnoślązaczki" 
to ty tu ł wystawy, którą Stowa
rzyszenie Dolnośląski Kongres 
Kobiet wspólnie z Regionalnym 
Przedstawicielstwem Komisji Eu
ropejskiej we Wrocławiu przygo
towało z okazji jubileuszu 100-le- 
cia uzyskania przez Polki praw 
wyborczych.

Ekspozycja przedstawia sylwet
ki 16 niezw ykłych kobiet, które 
żyły na Dolnym Śląsku w różnych 
epokach i d zia ła ły  w różnych 
dziedzinach życia społecznego. 
Są wśród nich m.in. Edyta Stein, 
św. Jadwiga, Wanda Rutkiewicz, 
Anna German, prof. Bogusława 
Jeżowska-Trzebiatowska, Freya 
von Moltke.

Można ją oglądać w holu Staro
stwa na I piętrze. Jedni z pierw
szych  o g ląd ali ją  rad ni Rady

Powiatu podczas przerwy w ob
radach w czwartek. Zaprosił na 
nią przewodniczący Rady Adam 
Horbacz, mówiąc, że inicjatorem 
wystawy był starosta Jan Dżugaj.
-  Niech ta wystawa zaakcentuje 
naszą roczną współpracę na rzecz 
powiatu oleśnickiego. Ta rocznica 
miała miejsce dzień wcześniej, 20 
listopada -  przypomniał starosta. 
I samej wystawie opowiedziała 
wiceprzewodnicząca Rady Wio
letta Efinowicz.

„Miesiąc temu opozycja zasko
czyła wszystkich tortem. Na XII 
sesji rady powiatu to przedstawi
ciele rządzącej koalicji przygoto
wali niespodziankę - dla ducha"
- tak m.in. o wystawie napisała 
oficjalna witryna powiatu.

O jednej z pań organizatorzy 
wystawy napisali, że to „naukow
czyni". Nad daleko idącą w tym 
przypadku „poprawnością poli
tyczną" zastanaw iał się między 
innymi radny Piotr Karasek. Czy 
w ogóle ta forma jest poprawna?

Radni obejrzeli wystawę w  przerwie obrad

„Nie mam nic przeciw psycholoż- 
ce ani naukowczyni, choć sam nie 
stosuję ostatniej formy, bo wiem, 
że niektórych ona jeszcze razi" 
- w yjaśnia prof. M arek Łaziń- 
ski z Instytutu Języka Polskiego 
Uniwersytetu Warszawskiego. I 
dodaje: „A zatem: psycholożka.

księgowa (forma męska księgowy 
w odniesieniu do kobiety wprost 
razi), wykładowczyni, a wkrótce 
pewnie naukowczyni, ale nie pro
fesorka, dyrektorka ani prezeska, 
tylko (pani) profesor/ dyrektor/ 
prezes".

(ror)

Jesienne muzykowanie

Dominik Batog - dobrze zapowiadający się pianista Pianistów było najwięcej Ola i Żaneta - w  duecie

Społeczne Ognisko Muzyczne 
w Oleśnicy zaprezentowało się 
publiczności.

W miejskiej sali widowiskowej 
odbył się w sobotę 23 listopada 
Jesienny Koncert uczniów Spo
łecznego O gniska Muzycznego 
w Oleśnicy. To jeden z cyklu kon
certów „Oleśniczanie dla Oleśni- 
czan" Miejskiego Ośrodka Kultu
ry i Sztuki. Wzięli w nim  udział 
nauczyciele i uczniow ie szkoły 
oraz zaproszeni goście.

Na program złożyły się wystę
py solistów, duetów i zespołów. 
Zapowiadała je dyrektor Ogniska 
Małgorzata Zielińska.

Rozpoczął Dominik Batog, któ
ry z wielką dojrzałością zagrał na 
fortepianie Pawanę Maurice Ravela 
i Wzruszenie Benedykta Konowal- 
skiego. Pani dyrektor jako jego 
nauczycielka gry na instrumen
cie miała powody do satysfakcji. 
W ubiegłym roku Dominik zajął 
I m iejsce w konkursie uczniów 
ognisk muzycznych. Czy w tym 
roku powtórzy sukces?

5-letni Filipek Zieliński dopie
ro zaczyna muzyczną przygodę. 
Najłatwiej jest mu na perkusji, na 
której wystukiwał rytm Walczyka 
na trzy.

Do fortepianu - by zaprezento
wać przygotowane utwory - zasia
dali Aleksandra i Natalia Wróbel, 
Maja Kucharska, Hanna Niczy- 
por, Anna i Aleksandra Wojewo
da, mama Katarzyna Szynklarz 
z 6-letnią córką Antosią, Hanna 
Bobowska, Barbara Bobowska, 
Jan Orlak, Dominik Kozieł, Karo
lina Stawowa, Eliza Kochanow

ska, Natalia Kądziela. Aleksandra 
Wachowska zagrała na ukulele, 
śpiewając własną piosenkę Skok do 
nieba. Następnie wystąpiła z gitarą 
i zaśpiewała wraz z Aleksandrą 
Wachowską. W okalnie prezen
towała się Żanetta Petrasz, któ
rej towarzyszyli Karolina Drozd 
-  gitara i Mateusz Wróbel -cajon/ 
perkusja.

Na widowni zasiadali rodzice, 
dla których występy ich pociech 
były dużym przeżyciem.

K rzysztof Dziedzic 
fol. Autor

|już w  grudniu!
nowy salon meblowy I

nowy salon meblowy
rt^t] 1 ̂  ̂  I k 11
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Dzieci powinny znaleźć coś dla siebie.

Towarzystwo Przyjaciół Dzieci w Ole
śnicy zaprasza na bezpłatne zajęcia dla 
najm łodszych w ram ach Projektu „do- 
Chmur". W tym roku będzie aż 12 różno
rodnych zajęć.

Jak czytać skład produktów? Co jest tak 
naprawdę zdrowe, a co nie? Jak zrobić „fit 
słodycze"? Tego dzieci dow iedzą się na 
zajęciach „Zdrowe jedzenie z językiem  
angielskim", przy okazji ucząc się poży
tecznych słów ek w język u  obcym . Na 
zajęciach plastycznych uczniow ie będą

mogli szlifować swoje talenty artystyczne 
oraz uczyć się podstaw ow ych zwrotów 
po hiszpańsku. Sa także zajęcia teatralne, 
muzyczne, karate tradycyjne, przyroda, 
język niem iecki i angielski oraz wiele in
nych (pełny zakres na portalu olesnica24. 
com).

Aby zapisać się na zajęcia, należy podać 
imię i nazwisko dziecka, numer kontakto
wy do rodzica, klasę i szkołę, nazwę zajęć 
i w ysłać e-m ailem  na dochm ur@ gm ail. 
com lub smsem na numer: 574-765-586.

(OAI)

Biotechnologia rozwiązuje wiele 
zagadek i tajemnic.

W Centrum Kształcenia i Wy
chowania i OHP w Oleśnicy w ra
mach Europejskiego Korpusu So
lidarności realizowany jest projekt 
„EkoAkty wni w działaniu". Jego ce
lem jest zmiana postawy młodego 
pokolenia i skierowanie jego ener
gii na działania proekologiczne, 
rozwijanie świadomości z zakresu 
ekologii i ochrony środowiska po
przez szereg działań praktycznych 
i teoretycznych, tj. warsztaty ekolo
giczne, kulinarne oraz wykłady.

Cykl wykładów zakończyła 20 li
stopada prelekcja doktora Zdzisła
wa Wróblewskiego, wykładowcy na 
Wydziale Biotechnologii Uniwersy
tetu Wrocławskiego. W wykładzie

na temat „Biotechnologia dla czło
wieka i środowiska" wzięli ucznio
wie CKiW oraz I Liceum Ogólno
kształcącego w Oleśnicy.

Wystąpienie rozpoczęło się od 
wyjaśnienia pojęcia biotechnologii 
oraz zapoznaniu zebranej młodzie
ży z kategoriami biotechnologii: 
białej, czerwonej i zielonej. Wykład 
podnosił wiele kwestii związanych 
z ekologią i ochroną środowiska, ta
kich jak: biodegradacja, bioremeda- 
cja czy GMO. Naukowiec poruszył 
również zagadnienia związane z te
rapią fagami - „lekami ze ścieków" 
oraz opowiedział o zastosowaniu 
terapii fagowej w medycynie i we
terynarii. Na zakończenie młodzież 
dowiedziała się, jak wykorzystuje 
się komórki macierzyste i wirusa 
HIV w terapii genowej. Zagadnie

nia wykładowca ilustrował wielo
ma historiami z życia oraz przykła
dami ze świata nauki.

Wykład z pewnością wyjaśnił 
wiele niedomówień związanych z 
odbiorem biotechnologii jako nauki 
ingerującej w znaczeniu negatyw
nym w przyrodę i człowieka. Oka
zuje się bowiem, że biotechnologia 
to nauka przyszłości, dzięki której 
możemy uratować nie tylko naszą 
planetę, ale i niejedno ludzkie ży
cie.

Na zakończenie zastępca dyrek
tora CKiW w imieniu grupy pro
jektowej wręczyła Urszuli Janickiej 
oraz doktorowi Zdzisławowi Wró
blewskiemu podziękowania za za
angażowanie i pomoc w realizacji 
wykładów ekologicznych.

Karolina M iżejewska / CKiW OHP

PAN O RA M A SZK O LN A

W krainie książek
20 listopada w bibliotece Szkoły 

Podstawowej nr 7 im. Jana Pawła II 
w Oleśnicy odbyło się pasowanie 
na czytelnika uczriiów klas zero
wych. Wstępem do uroczystości 
był występ szkolnego koła teatral
nego z przedstawieniem „Zamie
szanie w Krainie Bajek". Najmłod
si uczniowie szkoły z ogromnym 
przejęciem i zaciekawieniem obej
rzeli występ starszych koleżanek 
i kolegów, którzy w cielili się w

role bajkowych postaci. Był to już 
drugi tak udany występ naszych 
uczniów pod opieką nauczycielek 
Małgorzaty Smolak i Lidii Marsza
łek. Zerówkowicze gromkimi bra
wami nagrodzili aktorów.

Następnie pani bibliotekarka, w 
obecności wychowawczyń i wice
dyrektor Małgorzaty Czapigi-Ma- 
ciąg, pasowała nowych czytelni
ków i wypożyczyła im pierwszą 
książkę.

W świede cenzury
Biblioteka zaprasza na spotka
nie z autorem.

Oleśnicka Biblioteka Publiczna 
im. Mikołaja Reja zaprasza na spo
tkanie autorskie z Błażejem Torań- 
skim pt. „Zakłamany świat cenzu
ry na przykładzie PRL-u".

Błażej Torański to dziennikarz 
i publicysta, autor zbioru wywia
dów z twórcami o cenzurze: „Kne

bel. Cenzura w PRL-u" i współau
tor książki „Fabrykanci. Burzliwe 
dzieje rodów łódzkich przemy
słowców" (z Marcinem Jakubem 
Szymańskim). Pasjonat literatury i 
malarstwa. W wolnym czasie wę
druje po świede.

Spotkanie odbędzie się 12 grud
nia o godz. 18 w sali konferencyj
nej Biblioteki przy ul. Reja.

(OAI)

Nie śmieć, nie niszcz, nie pij tu alkoholu... Na terenie Zamku Książąt Oleśnickich i błoni zamkowych zamonto
wany został system monitoringu wizyjnego, który ma poprawić bezpieczeństwo oraz zapobiec aktom wanda
lizmu. System pomoże szybko i skutecznie reagować na naruszenia zakazu spożywania napojów alkoholo
wych, zaśmiecania lub niszczenia mienia, fizycznej przemocy i innych agresywnych zachowań. Jak informuje 
dyrekcja CKiW OHP, wszelkie tego typu zdarzenia będą zgłaszane Powiatowej Komendzie Policji w Oleśnicy, 
a zarejestrowany obraz zostanie udostępniony jako materiał dowodowy uprawnionym podmiotom. (OAI)

D O M  P O G R Z E B O W Y ^
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Uroczystość uświetnił szkolny chór

Muzyczna inicjatywa upamiętni
ła dwie ważne rocznice.

Ten wyjątkowy koncert wpisał 
się w obchodzony Rok Moniusz
kowski oraz 101. rocznicę odzy
skania niepodległości. Jego orga
nizatorami były Szkoła Muzyczna 
iMOKiS.

Publiczność, która w ypełniła 
do ostatniego miejsca salę wido
wiskową, przez 90 minut miała 
okazję w ysłuchać popisów re
p rezentu jących  k ilka pokoleń 
artystów w patriotycznym reper
tuarze. Mottem przewodnim wie
czoru była twórczość Stanisław 
Moniuszko.

O jego życiu i dorobku w cieka
wy sposób opowiadała dyrektor 
Szkoły Muzycznej M onika M i- 
kuś-Machała. Wśród ciekawostek 
z życia twórcy opery narodowej 
goście wieczoru mieli okazję do
wiedzieć się m.in. że Moniuszko i 
Chopin przez kilka lat mieszkali 
w Warszawie przy tej samej ulicy, 
jednak nigdy się nie poznali...

Na scenie zaprezentowali się: 
chór dziecięcy Cantabile, kierowa
ny przez Małgorzatę Zuchowicz, 
pianiści Karol Milewicz oraz ab
solwent PSM Bartosz Kurdyba- 
cha, młoda akordeonistka Paula 
Pietruszewska, duet absolwentek 
wrocławskiej Akademii Muzycznej

Anna Rodak - wiolonczela i Agata 
Dynak - fortepian, nauczyciele gry 
na fortepianie z oleśnickiej Szkoły 
Muzycznej Joanna i Rafał Wręblo- 
wie, chór Appasionata pod dyrek
cją Edyty Szostak-Kirzyc, a na finał 
zespół wokalno-instrumentalny 
Mimochodem.

Koncert się podobał, a szczegól
nym aplauzem nagrodzono wyko
nanie pieśni „Polsko moja" Heleny 
Abramowicz, w interpretacji chóru 
Appassionata. Na finał, za namową 
dyrektor Mikuś-Machały, cała sala 
odśpiewała utrzym aną w nieco 
lżejszym klimacie pieśń Moniuszki 
„Kum i kuma".

Grzegorz Huk

Nowego nie ma, \ 
a stary brudny....
Marek Nienałtowski: „Po raz ko
lejny piszę o brudnym pomniku w 
Oleśnicy w dniu święta państwo
wego”...

„O brudnym pomniku zacząłem 
pisać przed obchodami święta 3 
Maja w 2009 r. i wspominałem sze
ściokrotnie o tym przed kolejnymi 
uroczystościami. Dopiero umyto go 
przed obchodami kolejnej rocznicy 
napaści Hitlera na Polskę - przed 1 
września 2011 r." - napisał Marek 
Nienałtowski.

1 zamieszcza na swojej stronie ole- 
snica.org zdjęcie, wskazując na rdza
we plamy, brudną podstawę i nawet 
ślad po gołębiach...

Przypomina, że „za czasów rzą
dów burmistrza Michała Kołaciń- 
skiego - w związku z planami wy
budowania prawdziwego polskiego 
pomnika - miał on stracić swoją 
„ogólnomiejską świąteczną" funkcję. 
Wtedy miano wykonać jego konser
wację i pozostawienie jako lokalny 
pomnik i zabytek".

Pomnik, jak już Panorama infor
mowała, w poprzedniej wersji nie 
powstanie. Zostanie przebudowana 
fontanna.

„Burmistrz Bronś nie był zaintere
sowany wybudowaniem pomnika, 
także dlatego, że byłby on przypisy
wany burmistrzowi Kołacińskiemu. 
Być może rozpisze kolejny konkurs, 
aby był on zaprojektowany według 
jego koncepcji, tak jak inne budow
le w Oleśnicy. Niewykluczone, że 
pomnik na placu Zwycięstwa nie 
powstanie, gdyż burmistrz Bronś 
woli kameralne obchody świąt (bez

udziału szerszych rzesz mieszkań
ców) w Parku Kombatantów pod 
poniemieckim pomnikiem" - ocenia 
dr Nienałtowski.

A skoro „burmistrz Bronś nie za
mierza wybudować polskiego po
mnika, dlatego przynajmniej tablica 
wymaga oczyszczenia z rdzy. Ona 
bowiem powoduje rdzawe plamy 
na pomniku, które zauważalne są 
na zdjęciu. Zapewne od drgań (ruch 
ciężkich samochodów) poszczegól
ne 4 składowe elementy pomnika 
(zaprawa cementowa?) wykruszają 
się w miejscach styku. Zauważa się, 
że na zdjęciach z poprzednich lat te 
szpary nie były aż tak widoczne. W 
podobnych pomnikach poszczegól
ne elementy bywają scalane przy 
pomocy jednego(?) sworznia. Nie 
wiadomo, jaki jest jego stan. Być 
może podczas przenosin nie został 
wymieniony, czyli miałby 120 lat"... 
- dodaje historyk Oleśnicy. (ror)

W Oleśnicy powstała jedna z największych mikroinstalacyi fotowoltaicznych o mocy 50 
kW - na dachu zakładu produkcyjnego firmy Telka S.A. Inwestycja w fotowoltaikę to decy
zja Pana Stefana Telki, idąca w kierunku niezależności energetycznej przedsiębiorstwa, co 
przynosi szybki zwrot inwestycji w okresie ok. 6 lat i oszczędności do 30 tysięcy rocznie.

Firma Telka S.A. inwestuje w najnowocześniejsze technologie linii do produkcji rusz
towań. Linie produkcyjne zasilane są tylko w energię elektryczną z odnawialnych źródeł 
energii. Instalacja fotowoltaiczna jest kolejnym innowacyjnym rozwiązaniem zastosowa
nym w firmie Telka S.A. Przyniesie duże oszczędności oraz zredukuje emisję gazów cie
plarnianych, przyczyniając się tym samym do dbałości o środowisko. Prezes Zarządu Pan 
Stefan Telka zainstalował także instalację 15kW na dachu domu obok firmy, ograniczając 
rachunki za energię do minimum.

E le k tro -P iu s
HURTOWNIA ELEKTRYCZNA

Obie instalacje wykonała oleśnicka firma Elektro-P lus M ariusz Surma, która jest 
liderem w naszym regionie w branży fotowoltaicznej. W swoim portfolio o p ró c ^  farm 
fotowoltaicznych ma wykonanie ok. 140 mniejszych instalacji na terenie Dolnego śląska, 
przy których wykorzystała najlepsze na rynku panele fotowoltaiczne oraz inwertery na na 
łączną moc ok. 3,4mW.

W związku z rządowym programem dotacyjnym „Mój Prąd” na kwotę 6000 zł, ulgą ter- 
mo-modernizacyjną oraz możliwością wykonywania instaiacji poza domem na gruncie lub 
wiacie, garażu z obniżonym podatkiem Vat 8%. firma Elektro-Plus zaprasza do kontaktu . 
firmy oraz osoby fizyczne planujące realizację własnej instalacji fotowoltaicznej.

Kontakt email - hurtowniaOlelektroDlus.com.pl. telefon - 509-679-190.

http://www.olesnica24.com
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Oleśniczanie znali go z donie
sień medialnych. 21 listopada 
pogromca Oceanu Atlantyckie
go pojawił się w Oleśnicy we 
własnej osobie.

v._

Oleśnicka Biblioteka Publiczna 
zaprosiła podróżnika Aleksandra 
Dobę na spotkanie z oleśniczana- 
mi. W czwartek 21 listopada sala 
konferencyjna na parterze budyn
ku przy ul. 11 Listopada zapełniła 
się słuchaczami. Frekwencja była 
tak duża, że trzeba było przynosić 
dodatkowe krzesła. Tylu osób jesz
cze w tej sali nie widzieliśmy.

Bohater wieczoru został powi
tany brawami. Jak na podróżnika 
przystało, miał w drodze z Polic, 
gdzie mieszka, do Oleśnicy przy
gody, które spowodowały jego 
spóźnienie. Droga została zablo
kowana na skutek wypadku, a w

wyniku tego spóźnił się 3 minuty 
na pociąg. Trzeba było zorganizo
wać awaryjny transport i odwołać 
drugie zaplanowane spotkanie w 
Długołęce.

Pasjonująca opowieść Aleksan
dra Dobry przykuła na ponad 2 go
dziny uwagę słuchaczy w różnym 
wieku. Człowiek, który trzy razy 
przepłynął kajakiem Ocean Atlan
tycki, opowiedział o każdej z tych 
wypraw. Akcent kładł na różne 
perypetie, na przykład brak łącz
ności telefonicznej, awarie kajaka, 
akcje ratunkowe. Bardzo ciekawe 
było, ilustrowane wyświetlanymi 
zdjęciam i, opow iadanie o fau
nie Atlantyku, z którą się zetknął 
oko w oko. Nie każdemu udaje 
się pogłaskać rekina czy gościć w 
kajucie na środku oceanu parkę 
ptaków szukających wytchnienia. 
A latające ryby? Same wpadają w

ręce kajakarza i stają się jego sushi. 
Wątki kulinarne na tym bezludziu 
są interesujące. - Robiłem kawę 
najlepszą w promieniu tysięcy ki
lometrów... - żartował podróżnik. 
Jednak skończyła się po miesiącu, 
a do końca były jeszcze 3 kolejne.

Aleksander Doba trzy razy pły
nął przez Atlantyk, zwiększając 
trudność wyprawy. Wiosłował 8-12 
godzin na dobę. Zainstalowany na 
kajaku system GPS wysyłał sygnał 
o jego położeniu co 10 minut. Na 
pierwszej wyprawie - z Dakaru 
(Senegal) do Acarau (Brazylia) 
w 2010/2011 roku - schudł 20 kg. 
Drugą wyprawę - z Lizbony do 
Canaveral (USA) w 2014 r. - zrobił 
wbrew swojej żonie, „która tak mu 
hartowała nerwy, że na Oceanie 
nic go nie ruszało"... „Jestem zarad
ny inżynier mechanik" - powtó
rzył kilkakrotnie Doba w swojej

opowieści. Potrafił sobie poradzić 
sam w przypadku niektórych awa
rii, a także zastosować w podróży 
racjonalizatorskie rozwiązania. 
Nie uchroniło go to jednak od ule
gania żywiołowi morskiemu, który 
sprawił na przykład, że w jednym 
miejscu kręcił się 40 dni.

O trzeciej wyprawie - z Nowego 
Jorku do Le Conquet (Francja) w 
2017 r. - powiedział: „To nie była 
wyprawa all inclusiv".

„O ew akuacji nie ma mowy. 
Chcę ten sztorm przetrwać" - sms 
takiej treści wysłał do swojej bazy 
w odpowiedzi na wezwanie do 
przerw ania podróży wobec za
trw ażającej prognozy pogody. 
Okazało się, że było 10 w skali 
Beauforta, fale wysokie na 10 me
trów. - U mnie dominowała cieka
wość - tak wyjaśnił ryzyko, jakie 
podejmował.

- Taki stary emeryt robi coś cie
kawego... - zwrócił się do młodych 
słuchaczy. - Chciałbym, żebyście 
się zainspirow ali - dodał. Opo
w iedział o euforii, jaką przeżył, 
kiedy z flagą narodową jeździł 
w otw artym  aucie wokół Luku 
Triumfalnego w Paryżu, wracając 
do domu. - Zróbcie coś wielkiego, a 
potem rura przez Paryż! - zachęcał 
słuchaczy.

Z pewnością spotkanie z Alek
sandrem z ^ s p ir u je  niejednego. 
Zaskakujące, ile energii tkwi w 
tym dziarskim, liczącym 73 lata, 
seniorze. „Aż go nosiło", kiedy snuł 
przed publicznością swoją barwną 
opowieść. Liczne żartobliwe akcen
ty dopełniały obrazu niezwykłego 
człowieka, polskiego pogromcy 
Atlantyku.

Krzysztof Dziedzic 
fot. Autor

Płyta z herbem króla ze złomu
Płytę z herbem króla Augusta 
II, zwanego Mocnym, od zło- 
miarza odkupił oleśnicki arty
sta.

Płytę ze zdjęcia, o wymiarach 
70 X 70 cm, odkupił przed dwoma 
laty Zbigniew Podurgiel, oleśnic
ki artysta, od osoby zbierającej 
złom w Brzezince.

„Pochodzi ona z 1715 r. Na 
pierwszy rzut oka herb jest zwią
zany z książętami saksońskimi. 
Księstw saksońskich było kilka, 
jednak żaden z książąt nie miat w 
herbie skrzyżowanych mieczów 
(rapierów, szpad itp., pokazanych 
w centrum tarczy). Podobny do 
niego był herb księżnej Marii Sy- 
billi pochodzącej z księstwa sak- 
sońsko-merseburskiego - drugiej 
żony księcia Chrystiana Ulryka 
na Bierutowie. Ale herby te poja
wiły się w Bierutowie i okolicach 
począwszy od 1684 r. Żyła krótko, 
zmarła w 1693 r. i po tym czasie

już nie wykonywano jej herbów 
- tym bardziej odlewanych" - na
pisał wówczas Marek Nienałtow- 
ski.

Historyk właśnie znalazł po
twierdzenie, czyj to herb i przy
puszcza, kto go dostał i dlaczego.

„Jak ta płyta herbowa znalazła 
się w Brzezince i kto był wówczas 
saksońskim elektorem? W 1715 r. 
w Brzezince nie było znaczącego 
pałacu i rodu związanego z ksią
żętami saksońskimi. Dopiero po
między 1718 -1721 r. wieś kupili 
bracia Carl Christian (właściciel 
Krzeczyna) i młodszy Joachim  
Wenzel (właściciel Sątoka) von 
K ospoth. Ród ten od połow y 
XVII w. był obecny w księstwie 
oleśnickim (ich ojciec Justus von 
Kospoth ma swój nagrobek w 
Posadowicach). Obaj bracia uzy
skali w 1711 r. tytuły hrabiów od 
króla Polskiego i elektora saskie
go Augusta II. M. in. za porwanie 
w 1704 r. królewicza Jakuba So

bieskiego (może mieli wpływ na 
zmianę historii Polski). Byli rów
nież dworzanam i Augusta II, a 
Joachim Wenzel (Wacław) gene
rałem kawalerii. Natomiast pałac 
w Brzezince zaczęli budować w 
1725 roku i go nie skończyli" - 
przypomina dr Nienałtowski.

I dodaje: „W 1715 roku elekto
rem saskim  był król Polski Au
gust II - czyli na płycie jest jego 
herb rodowy. Kospothowie jemu 
służyli i m ogli dostać od króla 
tę płytę w nagrodę, do użycia w 
budowanym pałacu. Być może, 
że jest to płyta kominkowa - do 
w budowania w m ały kom inek 
pałacowy. Żeliw ne płyty heral
dyczne były w XV II i X VIII w. 
często używ ane w kom inkach. 
Jednak w sprawie przeznaczenia 
tej płyty mogliby wypowiedzieć 
się historycy sztuki".

(ror)

Uratowana przed przetopieniem na stal..

Zrobciepjs wielkiegoM    ^

http://www.olesnica24.com
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Najdłuższe 
3 minuty
S T R A D O M I A  W I E R Z C H 
N I A  •  Gdy inni ju ż  dawno  
za k o ń c zy li p lażo w y sezon, 
niektórzy dopiero go rozpo
czynają!

W niedzielne popołudnie za
lew w Stradomi Wierzchniej stał 
się m iejscem  otw arcia sezonu 
m orsow ania, zorg anizow ane
go przez Klub Biegacza Lupus 
Oleśnica. Na m iejscu zjawiło 26 
osób chętnych do kąpieli w zim
nej wodzie, z czego znakom ita 
większość robiła to pierwszy raz 
w życiu. Niektórzy zastanawiałi 
się, czy na pew no w ytrzym ają. 
Bardziej doświadczeni służyli im 
radą: przede wszystkim, na po
czątku konieczna jest rozgrzew
ka, ale nie taka, żeby mocno się 
spocić. Chodzi tylko o to, aby po
czuć nieco ciepła. Potem, zanim 
ciało „ostygnie", należy szybko 
wejść do wody -  wszyscy wbie
gli natychmiast, bez wahania -  i 
tam  również koniecznie się po
ruszać. Początkujący przebywali 
w wodzie tylko 3 mirfuty, ale za

prawione „morsy" pozostawały 
zanurzone nawet dłużej. Wszyst
kiemu przyglądali się znajomi i 
członkowie rodzin, którzy wyko
nywali pamiątkowe zdjęcia. Lu
dzie przebywający w wodzie w 
zimowych czapkach i rękawicz
kach w yglądali dość ciekaw ie. 
Po wszystkim uczestnicy kąpieli 
znów przetruchtali plażą dla po
now nego rozgrzania, m ieli też 
przygotowane ognisko oraz go
rące napoje w termosach. Ważne 
było zaopatrzenie się w wygod
ne, ciepłe ubranie, które można 
szybko włożyć, bo dłonie mogą 
mieć probłem ze sprawnym wią
zaniem  butów czy zapinaniem  
guzików.

Jak zapowiedzieli organizato
rzy, nie jest to ostatnia impreza 
tego typu, lecz dopiero otwarcie 
sezonu. Mają zamiar przyjeżdżać 
tu co tydzień. Ci, dla których była 
to pierwsza taka przygoda, otrzy
mali pamiątkowe dyplomy z po
gratulowaniem odwagi.

Zbigniew Nowak 
fot. Zuzanna Jednoróg

Uwierzcie, że jest milusio...

Rowerowa wies*
K R U S Z O W IC E  •  Jedni sta
wiają na kolorowe przystanki 
(gmina Oieśnica), inni na nie- 
ko nw en c jo n a in ą  dekorac ję  
wsi.

Kruszowice wyróżniają się na 
tle innych wsi nie tylko w gminie 
Bierutów. Każdy, kto tu przyje- 
dzie, z zaciekawieniem spogląda 
na pomalowane jaskrawo rowery 
stojące przed kolejnymi posesja
mi. Niektóre z nich zamieniono na

oryginalne gazony z kolorowymi 
kwiatami.

Co to za nietypowe instalacje? - 
pytamy sołtysa Kruszowic.

- To była spontaniczna akcja, 
która spotkała się z pozytywnym 
odzewem niemal całej naszej spo
łeczności. Kruszowice, położone 
w obrębie atrakcyjnej turystycznie 
i krajobrazowo Doliny Widawy i 
Obszaru Natura 2000, są chętnie 
odwiedzane przez uprawiających 
biegi i wycieczki rowerowe miesz

kańców nie tylko naszej gminy. Po
stanowiliśmy, żeby rower wpisać 
w symbolikę naszej małej ojczy
zny i tak też się stało. Przyjezdnych 
przy wjeżdzie do wsi wita specjal
na tablica z wmontowanym w nią 
rowerkiem, a przed posesjami stoją 
kolejne kolorowe jednoślady, które 
- zdaniem wielu - nadają naszej 
miejscowości swoistego kolorytu - 
mówi Stanisław Czarnecki.

Grzegorz Huk 
fot. Autor

Lupus otw orzył sezon kąpielowy

Ludzie, zrobiłem to!

http://www.0lesnica24.com
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No i stał się cud • ••
NOW ICA. Ta inwestycja sprawiła, że ulgę odczuli i kierowcy, i mieszkańcy.

Więcej zdjęć na olęsnica24.com

Mieszkańcy (z lewej pani sołtys) mogą bić brawo

' Mieszkańcy Nowicy koło Do
broszyc długo czekali na remont 
przebiegającej przez ich wieś drogi 
powiatowej. - Dziurawa jak szwaj
carski ser nawierzchnia, brak pobo
czy i chodników to była prawdziwa 
zmora - mówi Panoramie sołtys No
wicy Lidia Kierkicz. W końcu było 
już tak tragicznie i niebezpiecznie, 
że konieczny był protest naszej ma- 

■łej społeczności. To był akt despera
cji i bezsilności - dodaje.

W końcu jednak, dwa lata temu, 
roboty ruszyły. Z uwagi na ograni
czenie środków wyremontowano 
jedynie fragment drogi. Teraz uda
ło się zrealizować 11 etap i sfinalizo
wać inwestycję.

We wtorek, w obecności starosty 
Jana Dżugaja, członków Zarządu 
Powiatu (Jarosława Polańskiego i 
Józefa Szmaja), wójta Dobroszyc 
Artura Cioska, dyrektora ZDP 
Krzysztofa Góreckiego, przedsta
w icieli wykonawców, nadzoru 
budowlanego oraz mieszkańców 
Nowicy odbyło się uroczyste za
kończenie wyczekiwanej inwesty
cji.

- To dla nas ważny dzień, bo 
dzięki determinacji powiatowych 
i gminnych samorządowców uda

ło się doprowadzić do końca to, 
na co wszyscy czekali. Ja wyznaję 
zasadę, że mniej gadać, a więcej 
robić. Mam świadomość potrzeb w 
zakresie drogownictwa w naszym 
powiecie i to, że nie ma się czym 
chwalić, kiedy w ciągu roku reali
zujemy zaledwie 1 kilometr wy
remontowanych dróg. Wspólnie z 
Zarządem Powiatu mamy bardzo 
ambitny plan na rok przyszły. 
Chcemy w oparciu o fundusze 
zewnętrzne i wsparcie poszcze
gólnych gmin wyremontować aż 
20 kilometrów dróg powiatowych. 
Na to czekają mieszkańcy, bo to ich 
bezpieczeństwo - podkreślał staro
sta.

Dziękując wykonawcom za solid
ną robotę, wspomniał, że nie obyło 
się bez komplikacji, ponieważ „po
przednicy nie do końca rzetelnie 
zrobili to, co było do zrobienia, i ko
nieczne były czasochłonne korekty. 
Nie będziemy mówić o nieobec
nych" - dyplomatycznie zakończył 
ten wątek gospodarz powiatu.

Z inwestycji cieszyła się szcze
gólnie sołtys Lidia Kierkicz, która 
powiedziała, że dla mieszkańców 
jej wsi to cywilizacyjny krok i żar
towała, żę to cud, iż w końcu udało

się go zrealizować. Był okoliczno
ściowy tort i symboliczne przecięcie 
wstęgi. - Jak teraz będę jechał przez 
Nowicę rowerem, nie będę drżał o 
swoje zdrowie - mówił z kolei, zna
ny ze swojej kolarskiej pasji, gopo- 
darz powiatu.

I etap drogi powiatowej został 
wykonany 2 lata temu. II etap, trwa
jący 4 miesiące, właśnie zakończo
no. Inwestycja otrzymała wsparcie 
w ramach rządowego Funduszu 
Dróg Samorządowych. Wykonawcą 
II etapu było konsorcjum firm: Wi- 
bud z Wrocławia, Pol-Dróg i Biobud 
z Oleśnicy. Koszt: 1.393.710 zł. Do
finansowanie z FDS było na pozio
mie 50%, wsparcie z Dolnośląskiego 
Urzędu Wojewódzkiego wyniosło 
696.855 zł, a gmina Dobroszyce 
przekazała 348.400 zł. W ramach 
kontraktu zostało wykonane 848 m 
nawierzchni drogowej, 683 m chod
ników i ciągów pieszo-rowerowych 
oraz system kanalizacji deszczowej.

Grzegorz Huk

Chcą tu mieszkać i inwestować

Tu powstaje duża stolarnia

SM A RD ZÓ W  •  Dobra lokaliza
cja kluczem do rozwoju podole- 
śnickiej wsi.

Smardzów, położony przy ru
chliwej trasie Oleśnica - Wrocław, 
powoli zmienia swoje oblicze. Z 
typowo rolniczej wioski powoli 
staje się z jednej strony siedli
skiem stawiających swoje domy 
nowych mieszkańców, z drugiej 
miejscem siedziby firm, które po
wstają tu jak grzyby po deszczu. 
Według danych, dostępnych na 
stronie C entralnej Ewidencji i 
Informacji o Działalności Gospo
darczej CEIDG, w Smardzowie 
zarejestrow ane są 44 przedsię- 

*T)iorstwa, świadczące szeroką pa
letę usług. Najbardziej znane to 
działające od lat firmy, takie jak

Aliff, Świat Kamienia, Motohit, 
czy największa z lokalnych firm, 
umiejscowionych w tej wsi Lamar 
sp. z 0 .0 .

Niedawno otwarto w Smardzo
wie nowoczesny sklep sieci Żabka. 
A to nie koniec inwestycyjnego bo
omu. Uważny obserwator zauwa
ży powstającą w błyskawicznym 
tempie halę produkcyjną tuż przed 
stacją Orlen.

Jak poinformowano nas w Sta
rostw ie Powiatowym, wydano 
pozwolenie na budowę stolarni o 
powierzchni zabudowy 771 mkw. 
i kubaturze 4.615 mL Inwestorem 
jest Marek Spigel.

Kolejne firmy, które tu powsta
ją, cieszą gminny samorząd, bo są 
dodatkowym źródłem finansów, a 
także szansą znalezienia atrakcyj

nej pracy dla okolicznych miesz
kańców.

Satysfakcji z takiego stanu rze
czy nie kryje sołtys Smardzowa 
Agnieszka Podobińska.

- Nowe inwestycje to większe 
wpływy z podatków, a to przekła
da się na nowe możliwości gminy, 
która może realizować kolejne za
mierzenia, spełniając oczekiwania 
swoich mieszkańców. Smardzów 
jest atrakcyjny z kilku powodów. 
Po pierwsze świetne położenie 
komunikacyjne, po drugie mamy 
tu wszystkie potrzebne media, 
jest wyremontowana świetlica, bo
isko sportowe i - co najważniejsze
- mieszkają tu pełni energii, życz
liwi ludzie. Czego chcieć więcej?...
- mówi Panoramie Agnieszka Podo
bińska. Grzegorz Huk

Srebrne gody, 
złote gody
D Z IA D O W A  K ŁO D A  •  Jedni 
są razem od ćwierćwiecza, inni 
już od 50 lat...

Wójt Robert Fryt wraz z zastępcą 
Ireną Małecką oraz przewodniczą
cą Rady Gminy Agnieszką Bębe
nek zaprosili pary małżeńskie, któ
re obchodzą w bieżącym roku 50- i 
25- lecie pożycia małżeńskiego.

Jubileusz Żłotcyh Godów obcho
dzą: Stanisława i Henryk Górnia
kowie, Irena i Stanisław Janusowie, 
Łucja i Jan Dobieniowie, Gertruda i 
Eryk Wanzkowie, Wanda i Gerard 
Siejowie, Bernadeta i Stanisław Pię-

tosowie, Zenona i Antoni Moraw
scy, Mirosława i Zygmunt Bobero- 
wie, Maria i Czesław Szczyrbowie, 
H enryka i Antoni Ślazykowie, 
Barbara i Franciszek Konieczni, 
Krystyna i Florian Kierykowie, 
Honorata i Tadeusz Konopkowie.

A jubileuszu 25-lecia pożycia 
małżeńskiego doczekali w tym 
roku: Iwona i Mirosław Wróblowie, 
Justyna i Krzysztof Świderscy, Ewa 
i Krzysztof Kazim ierczakow ie, 
Małgorzata i Józef Dembscy, Ane
ta i Sławomir Sobolewscy, Renata i 
Henryk Tyblewscy.

(OAI)

Za pćł w ieku razem należy się już  medal

O G Ł O S Z E N IE
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieru
chomościami (tekst jedn. Dz. U. z 2018 roku, poz. 2204 ze zm.), Burmistrz Miasta i 
Gminy Twardogóra informuje, że na tablicy ogłoszeń i stronie internetowej Urzędu 
Miasta i Gminy Twardogóra został wywieszony:

„WYKAZ NIERUCHOMOŚCI PRZEZNACZONYCH 
DO ZBYCIA, DZIERŻAWY I UŻYCZENIA” 

z dnia 26 listopada 2019 r.

C o d z ie n n ie  n o w e
INFO RM ACJE^#

Są razem „dopiero” 25 lat

http://www.olesnica24.com
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Młodzież chce rządzić
GMINA OLEŚNICA. Czy pójdą w ślady starszych samorządowców?

Amelia Aftowicz, Wiktoria Banaś, Jan Cichosz, Zofia Cieślik, Mateusz Cieszkowski, Michał Domański, Marek Doskocki, Jakub Kaspryszyn, 
Wanesa Klapińska, Nicola Krawczyńska, Hubert Kuświk, Julia Leśniewska, Aleksandra Myjkowska, Nicola Nowak, Jowita Raczkowska.

w  czwartek swoją działalność 
zainaugurow ała Młodzieżowa 
Rada Gminy Oleśnica.

Podczas przeprowadzonych 
w szkołach wyborów do Rady 
weszło 15 uczniów, reprezentują
cych swoich kolegów i koleżanki 
z terenu całej gminy. W obecności 
władz samorządowych gminy i 
dyrektorów szkół najpierw odbyło 
się uroczyste ślubowanie, a potem 
wybory Zarządu Rady.

G ratulu jący  młodym sam o
rządowcom wójt Marcin Kasina 
deklarował wsłuchiwanie w 
oczekiwanie gminnej młodzieży 
oraz obiecał, że Rada będzie miała 
- ograniczony, ale realny - wpływ 
na budżety swoich drugich do
mów, jakimi są szkoły. Przewod
niczący Rady Tadeusz Kunaj, 
wybiegając w przyszłość, posta
wił tezę, że być może z tej grupy 
ambitnych, pełnych energii, mło
dych ludzi wyrosną kiedyś dorośli 
radni. - Być może wśród tej grupy 
mamy przyszłego wójta, a może 
przewodniczącego Rady? Szcze
rze wam tego życzę - zwracał się 
do członków MRG.

W drugiej części inauguracyj
nej sesji odbyły się wybory władz 
MRG. Jak wyglądały wyniki tych 
pierwszych politycznych wyborów 
młodych ludzi?

Przewodniczącą została Julia 
Leśniowska, która uzyskała bez
względną liczbę głosów - 8 - w 
pierwszym głosowaniu. Jej zastęp
czynią będzie Jowita Raczkowska, 
wybrana w drugim głosowaniu (8 
głosów „za"). Sekretarz WiktoTia 
Banaś uzyskała 8 głosów w pierw
szym głosowaniu. Skarbnikiem 
będzie Mateusz Cieszkowski (11 
radnych było za jego kandydaturą).

Grzegorz Huk

Otworzyli drogę Znalazł zwłoki sąsiada
G O RZESŁA W  •  Leżał martwy 
w swoim domu.

Od kilku dni w Gorzesławiu 
(gmina Bierutów) nikt nie widział 
70-letniego Jerzego G. W piątek 
22 listopada postanowił zajrzeć

do niego sąsiad. W domu odkrył 
zwłoki mężczyzny.

Na miejscu pierwsze pojawiło 
się miejscowe OSP. Potem policja 
i lekarz pogotowia, który potwier
dził zgon.

(OAI)

Paratliamentowa
D O B R O SZYC E •  Państwo Biłasowie z Malerzowa obchodzą 
diamentową rocznicę pożycia małżeńskiego. Są ze sobą już od 60 iat. 
Wójt Artur Ciosek wręczył dostojnym jubilatom medale za długoletnie 
pożycie małżeńskie, przyznane przez prezydenta RP Andrzeja Dudę. 
W uroczystości, która miała miejsce w domu małżonków, wzięła udział 
najbliższa rodzina jubilatów, a wśród nich najmłodszy, dwumiesięczny, 
członek rodziny, który jest przedstawicielem czwartego pokolenia. - 
Jesteście wzorem dla współczesnych małżeństw - mówił wójt.

(OAI)

Historyczny dzień dla Kruszowic

K R U S Z O W IC E  •  Cieszą się i 
mieszkańcy, i władze gminy.

W sob otę  w K ru szo w icach  
(gmina Bierutów) odbyło się ofi
cjalne otw arcie wyrem ontowa
nego fragmentu gm innej drogi. 
Symbolicznego przecięcia wstęgi 
dokonali burmistrz Piotr Sawicki, 
zastępca burm istrza Rafał No
wowiejski, wiceprzewodniczący 
Rady Gminy Krzysztof Kisiel, soł
tys BCruszowic Stanisław Czarnec
ki oraz jedna z najstarszych miesz
kanek wsi - Krystyna Zamiara.

- C ieszy nas ukończenie tej 
ważnej dla lokalnej społeczności

inwestycji, która dzięki determi
nacji mieszkańców oraz solidnej 
pracy referatu infrastruktury i 
rozwoju pod nadzorem mojego 
zastępcy przebiegła skutecznie i 
w terminie. Inwestycję zapocząt
kował mój poprzednik, nam przy
padła w udziale jej terminowa re
alizacja - mówił podczas krótkiej 
ceremonii otwarcia drogi gospo
darz gminy Piotr Sawicki. Dodał, 
że gmina planuje kolejne remonty 
lokalnych dróg z wykorzystaniem 
środków zewnętrznych.

Wykonawcą robót było Przed
siębiorstw o Robót Drogowych 
Zaskórski i Wspólnicy sp. z o.o.

z G ielniow a. Koszt inw estycji 
to 297.682 zł, z czego 97.600 zł to 
kwota pozyskanej dotacji celowej 
z Funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych. Trwające 2 miesiące ro
boty budowlane obejmowały wy
konanie podbudowy z kruszywa 
kam iennego i naw ierzchni b i
tumicznej.

Piotr Sawicki powiedział, że 
wyremontowana droga służy nie 
tylko mieszkańcom Kruszowic, 
ale i pobliskiego Paczkowa, bo jest 
fragmentem drogi prowadzącej 
do tej właśnie miejscowości.

Grzegorz Huk

MŁODZIEŻOWA RADY GMINY

Tak się rozpoczyna historia m łodzieżowego sam orządu gminy

http://www.olesnica24.com
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Jak poślubić milionera?
o  tym opowiada jeden z filmów, 
które w Mikołajki można zoba
czyć w Centrum Kultury.

Zbliżeniowe Kino Visa w Syco
wie startuje ponownie 6 grudnia. 
Od godziny 9 w Domu Kultury w 
Sycowie możecie zobaczyć same 
kinowe nowości: 9 -  Basia, 10 -  Mło
dy Renifer Alex, 12 -  Obywatel Jones,

15 -  Basia, 16 -  Młody Renifer Alex 
(ceny biletów: 16 zł normalny, 14 zł 
ulgowy, 12 zł grupowy), 18 -  Last 
Christmas, 20 -  Jak poślubić milionera 
(ceny biletów: 16 zł normalny, 14 zł 
ulgowy).

Rezerwacja biletów w godzinach 
10 -15 (poniedziałek - piątek), tele
fon: 22-357-78-00.

(OAI)

Tyle drzew i krzewów zostanie nasadzonych w Sycowie.
Umowa podpisana przez burmistrza opiewa na 90.000 zł.
- Udało nam się już przywrócić do życia lipę i buka czerwonego, 
a to jeszcze na pewno nie koniec! - mówi Dariusz Maniak.

Groszek da ciepło
Niedawno samorząd Sycowa 
sfinansował modernizację ko
tłowni w Szkole Podstawowej w 
Stradomi Wierzchniej.

Wartość modernizację kotłowni 
w Szkole Podstawowej w Strado
mi Wierzchniej to ponad 100.00 zł. 
Od tej pory funkcjonują tam dwa 
kotły grzewcze na ekogroszek, o 
najwyższej, piątej, klasie spalania, 
dzięki czemu negatywny wpływ 
na środowisko jest minimalizowa
ny, bardzo skutecznie. (OAI) Na pewno nie będzie produkował smogu

Uwaga, fałszywa pomoc!
w  związku ze zgłaszanymi informacjami o podszywaniu się pod pracowni
ków Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sycowie miesz
kańcy są proszeni o zgłaszanie takich faktów na policję lub weryfikowanie 
wizyt pod numerem telefonu sycowskiej placówki: 62/785-51-50.

Podziękował za wsparcie 
mieszkańców ■*

„Wszystkim pracownikom socjalnym składam serdeczne podzięko
wania i życzenia z okazji Dnia Pracownika Socjalnego” - napisał w 
czwartek 21 listopada Dariusz Maniak, burmistrz Sycowa. Z tej okazji 
burmistrz odwiedził zespół Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Sycowie. „Ostatni czas dla ośrodka nie był łatwy, dlatego tym bardziej 
cieszę się z atmosfery i chwili rozmowy. Była też okazja zjeść coś 
słodkiego” - dodał gospodarz gminy. (OAI)

Zatańczyć mogli wszyscy

Najmłodsi poznawali swoje pra
wa i zachęcali starszych, aby 
również zainteresowali się tym 
tematem.

W środę ulicami Sycowa prze
szedł pochód Szkoły Podstawo
wej im. III Tysiąclecia w Sycowie. 
Uczniowie nieśli barwne transpa
renty na temat praw dziecka, roz- 
dawali również przechodniom  
ulotki na ten temat. Całe wyda
rzenie przygotowały Katarzyna 
Otwinowska oraz Magdalena Lib- 
ner-Stach. Data była nieprzypadko
wa. Jak wyjaśniła dyrektor Jolanta 
Trela, właśnie 20 listopada mija 30

lat od momentu uchwalania Kon
wencji o Prawach Dziecka.

- W szystkie dzieci na całym  
świecie, bez względu na kolor skó
ry, wyznanie, rasę, mają jednako
we prawa i wszyscy dorośli mają 
tych praw przestrzegać i dbać o to, 
by inni również ich przestrzegali 
-  mówiła dyrektor na specjalnym 
zgromadzeniu zorganizowanym 
pod szkołą, na zakończenie pocho
du. - Konwencja o Prawach Dziecka to 
bardzo ważny dokument, powstał 
on z inicjatywy Polski w roku 1989. 
W naszym kraju od wielu lat byli 
ludzie, którzy dbali o dobro dzie
ci, którzy uważali, że należą wam

się prawa i opieka, był to m.in. na 
pewno znany wam Janusz Kor
czak, a także Ludwik Rajchman, 
człowiek, który był inicjatorem  
utworzenia UNICEF, czyli orga
nizacji dbającej o to, by te spisane 
prawa były przestrzegane na ca
łym świecie. Dlatego też za chwi
lę w niebo wypuścimy niebieskie 
balony, niebieskie dlatego, że jest to 
właśnie kolor UNICEF -  tłumaczy
ła uczniom.

Oprócz wysłuchania też krótkiej 
lekcji historii, wszyscy uczniowie 
mogli zatańczyć wraz z grupą ta
neczną Barbary Kraski.

Zbigniew N ow ak

Zdrowa dawka energii
Przez kilka godzin kolejne gru
py dzieci młodzieży poznawały 
ciekawe ćwiczenia fizyczne.

W czwartek w Liceum Ogólno
kształcącym im. T. Kościuszki w 
Sycowie po raz drugi zorganizo
wano Maraton Fitness dla szkół 
gm in y  Syców . P rzygoto w ała  
go Jolanta Dolata (nauczycielka 
WF oraz prezes Stowarzyszenia 
Zdrowie-Ruch-Kondycja), a dzię

ki życzliwości i wsparciu dyrek
tora LO Roberta Dziergwy zajęcia 
można było przeprowadzić w sali 
gim nastycznej. W ćw iczeniach 
brali udział zarówno licealiści, jak 
i goście: uczniowie Szkoły Podsta
wowej nr 2 im. Marii Konopnic
kiej oraz Szkoły Podstawowej nr 
1 im. III Tysiąclecia w Sycowie, 
którym towarzyszyli pedagodzy.

- Celem tego przedsięwzięcia 
było zachęcen ie d zieci i m ło

dzieży do aktywnego spędzania 
wolnego czasu. Połączenie ruchu 
z zabawą daję fantastyczny efekt 
dobrego poczucia fizycznego i 
psychicznego. Muzyka dopełni
ła to w 100% - wyjaśnia Jolanta 
Dolata.

Gdy ju ż w szyscy uczestnicy 
zdrowo wyszaleli się na parkiecie, 
mogli pokrzepić siły przygotowa
ną dla nich zdrową żywnością.

Z bigniew  N ow ak
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Jesiennie zadumani

Nastroili słuchaczy poetycko

T W A R D O G Ó R A  •  Bibliote
ka rozpoczęła cykl spotkań z 
poezją.

„Jesienna nostalg ia" to ty tu ł 
pierw szego spotkania w cyklu 
„Rok z poezją" który poprowa
dziła Katarzyna Sztuł w piątko
wy wieczór 22 listopada w Biblio
tece Publicznej. Swoimi utworami 
d zie lili się Bolesław  G robelny 
- poeta ziem i ostrzeszow skiej i 
Maria Knefel z Twardogóry. Po
nadto wiersze recytowali Urszu
la Konopko i Dorota Śliwak.

Bolesław Grobelny swoje wy
stąpienie zatytułow ał "Plejady 
to gwiazdozbiór już październi
kow y", naw iązując do w iersza 
Iw aszk iew icza . Ten sam  film  
wyświetla się dla nas nocami od 
starożytności na ekranie nieba... 
Wiersze o jesieni przenosiły słu
chaczy do klim atu Reymontow
skich Lipiec. Autor opisywał kra
inę wzgórz ziemi twardogórskiej.

Jesień M arii Knefel jest pełna 
kolorów i ciepła. Serce wiesz, że 
jest w tobie, lecz czy je masz? - py
tała poetka.

Twórczość Tuwima i Staffa za
prezentow ała Urszula Konop
ko. Dorota Śliw ak ekspresyjnie 
przeczytała trzy wiersze Juliana 
Tuwima i dwa G ałczyńskiego. 
Szczególnie słuchaczom spodo
bała się „N auka" Tuw im a, bo 
okazało się, że wiele osób w cza
sach szkolnych uczyło się jej na 
pamięć.

Po uczcie duchowej przyszła 
pora na cielesną to znaczy herba
tę i ciastka, którymi gości poczę
stowała Irena Gołowacz.

Andrzej G łow acz

8 grudnia twardogórski Rynek 
zamieni się w krainę pełną 
świątecznych niespodzianek. 
Pojawią się na nim drewnia
ne domki, w których będzie 
można zrobić świąteczne 
zakupy, skosztować regional
nych produktów, czy znaleźć 
prezent pod choinkę. Jarmark 
poprzedzą Mikołajki oraz uro
czyste zapalenie świątecznych 
dekoracji - 6 grudnia też na 
twardogórskim Rynku. (OAI)

Poetycko natchnieni
TW A R D O G Ó R A  •  9 recytato
rów nagrodzono, a 6 wyróżnio
no.

XXVIII Gminny Konkurs Recy
tatorski młodzieży szkolnej został 
rozstrzygnięty. Komisja konkur
sowa w składzie; Urszula Konop
ko, Krystyna Wojtkiewicz i Paweł 
Szumacher przyznała w 3 katego
riach wiekowych 9 nagród i 6 wy
różnień.
OTO W Y N IK I: 
uczn io w ie  k las  V-VI 
I N agroda B u rm is trza :
Tomasz Froniewski SP 2
II: Lena Łuczak S P 2
III: Julia Żołyniak SP 2
IV; Maria Juszczak SP 2
w y różn ien ia :

Oliwia Bielinis i Lena Łozińska SP 2 
A leksandra Kral SP Grabowno WIk 
Maria Ozga i Tatiana Gierus

SP Goszcz

u czn io w ie  k las VII-VIII 
I Nagroda B u rm is trza :
Natalia Głąbicka SP Goszcz,
II: Kamila Bilska i Paweł Froniewski

S P 2
III: Katarzyna Orlikowska SP 2
w yróżn ien ie :
Kacper Zawatka SP Grabowno WIk.

uczn io w ie  szko ły  ś re dn ie j 
I Nagroda B u rm is trza :
Mateusz M isiarz ZSP Twardogóra 

Nagrody laureatom wręczali 
burmistrz Paweł Czuliński i radny 
Mirosław Adamczyk.

(BPMiG)

Za piękną recytację byty nagrody

D ZIA D O W A  K ŁO D A  •  W 
czwartek 19 grudnia o godz. 18 w 
kościele p.w. Niepokalanego Po
częcia NMP w Dziadowej Kłodzie 
odbędzie się koncert Andrzeja 
Sikorowskiego i Mai Sikorowskiej 
z zespołem. Krakowski bard od 
2003 roku wraz z córką Mają gra 
koncerty zatytułowane „Dwie 
ojczyzny”. W duecie z córką wydał 
płyty: „Kraków-Saloniki”, „Śniegu 
cieniutki opłatek” i „Sprawa rodzin
na”. Wstęp na koncert jest wolny.

(OAI)

Sikorowskich sprawa rodzinną;^

p r a w d z i w y  o b r a z  m i a s t a

VSKIJP ] 7

Wędkarsko-ZoolosIh:zny

Staw się, Marku, na Jarmarku! >
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„Poza" wystawia Mickiewicza
T W A R D O G Ó R A /G O S ZC Z  •  
To kolejna udana premiera ama
torskiego teatru z Twardogóry.

Surowa, mroczna sceneria, nie
powtarzalna akustyka wnętrza 
Świątyni Artystów w Goszczu, 
czyli dawnego protestanckiego 
kościoła, była wspaniałym tłem 
do wystawienia części II Dziadów 
Adama Mickiewicza. Premiera w 
wykonaniu teatru „Poza", działają
cego przy twardogórskiej Bibliotece 
Miasta i Gminy, odbyła się w sobo
tę 16 listopada. Ze względu na duże 
zainteresowanie sztukę wystawio
no także w niedzielę 17 listopada. 
Reżyserem była Urszula Konopko.

W n ie d z ie ln e  p o p o łu d n ie  
wszystkich widzów, a było ich 
tyle, że zabrakło miejsc siedzących, 
powitała dyrektor biblioteki Beata 
Pięta. Po czym wszyscy przenieśli 
ióę do cmentarnej kaplicy, gdzie 
zgromadzili się wieśniacy (Zofia 
Hołubka, Halina Makarczuk, Kor
nelia Krajewska, Maja Tokarska, 
Bartłomiej Orzechowski, Hanna 
Nowak, Zuzanna Pietrzykowska) 
na „ucztę kozła", czyli noc dziadów. 
Obrzędom przewodniczył Guślarz 
(Piotr Niwa). Jako pierwsze poja
wiły się duchy lekkie w postaci

Zasłużyli na owacje

aniołków Rózia (Antonina Nowak) 
i Józio (Tomasz Froniewski), dzieląc 
się doświadczeniami po drugiej 
stronie życia. Pełna grozy scena to 
ukazanie się, wspaniale ucharak- 
teryzowanego, widma Złego Pana

(Robert Gawroliński), wyrywanie 
ostatnich kęsów przez ptaki: sowy, 
puchacze, kruki (Zdzisława Pile, 
Milena Gawin, Maciej Bukowski, 
Halina Obiegło, Jędrzej Konopko). 
A także opowieść o jego okrut

nym życiu, z pouczeniem: „Bo kto 
nie był ni razu człowiekiem, temu 
człowiek nic nie pomoże". Po znik
nięciu ducha dziedzica na scenie 
pojawiła się piękna dziewczyna 
Zosia (Justyna Słaba), która swoją

rolę wyśpiewała. Opowiedziała, 
że znajduje się między niebem a 
ziemią. Kiedy Guślarz pragnie za
kończyć obrzęd, na scenie pojawiło 
się widmo milczącego mężczyzny, 
ze skrwawioną piersią. W teatrze 
„Poza" odegrał tę rolę Jan Jędrycz- 
ko ucharakteryzowańy na Adama 
Mickiewicza. Na koniec przypo
mniano o pouczeniach, jakie padły 
w czasie spektaklu. W sztuce wy
stąpił również starzec Damian Szu
ster oraz wokalistki Jolanta Huryn, 
Milena Gawin i Maja Tokarska.

M akijaże sceniczne wykonała 
Kaja Jędryczko, a o efekty dźwię
kowe i nagłośnienie zadbał Kacper 
Szuster.

Burmistrz Paweł Czuliński po
gratulował wspaniałego występu. 
Wręczył bukiety kwiatów reżyser 
Urszuli Konopko i dyrektor Biblio
teki Beacie Pięta. Wzruszona pani 
Urszula podziękowała aktorom, 
publiczności, a szczególnie Rober
towi Banasiakowi, dyrektorowi 
Centrum Technologii Audiowizu
alnych we Wrocławiu, oraz Marii 
Duffek- Bartoszewskiej kostiumo
log za wypożyczenie kostiumów, 
życzliwość i doradztwo. Na koniec 
były owacje i gratulacje.

Andrzej Głowacz

Cel: Puchar Burm istrza T W A R D O G Ó R A •  Zawodami 
uczcili patriotyczne święto.

Koło Ligi Obrony Kraju w Twar
dogórze, miejscowy Klub Strzelec
ki „Feniks" oraz burmistrz Paweł 
Czuliński byli organizatorami za
wodów strzeleckich z okazji Na
rodowego Święta Niepodległości. 
Zawody o Puchar Burmistrza od
były się w sobotę 16 listopada na 
strzelnicy w Twardogórze. Wietrz
na pogoda spowodowała, że tylko 
nieliczni miłośnicy strzelania zgło
sili się do rywalizacji. Za pierwsze 
trzy miejsca organizatorzy przy
gotowali puchary, a do piątego 
miejsca dyplomy. Puchary wręczał 
burmistrz Paweł Czuliński. Sędzią 
głównym zawodów był M arcin 
Pawlik. Rywalizowali członkowie 
grupy wyczynowej i amatorzy. 
Wśród amatorów wyodrębniono 
dwie kategorie: juniorzy i seniorzy. 
Juniorzy strzelali tylko z karabinu 
dowolnego, natomiast pozostali 
oprócz karabinu dowolnego mogli 
spróbować swoich umiejętności z 
wykorzystaniem pistoletu sporto
wego.

Dla uczestników został przygoto
wany grill.
WYNIKI 
grupa wyczynowa 
karabin dowolny
1. Adam Nowicki Feniks
2. Marek Bernacki Feniks
3. Liviu Pecican Feniks
4. Jarosław Kozaczuk Feniks
5. Bronisław Sobiś Feniks 
pistolet sportowy
1. Grzegorz Trojanowicz Feniks
2. Jarosław Kozaczuk Feniks
3. Tomasz Adamski Feniks
4. Marek Bernacki Feniks
5. Adam Nowicki Feniks 
SENIORZY
karabin dowolny
1. Ryszard Załomski
2. Anna Szczypek
3. Henryk Pawlik
4. Krzysztof Szczypek
5. Michał Pruski 
pistolet sportowy
1. Henryk Pawlik
2. Krzysztof Szczypek
3. Michał Pruski
4. Andrzej Głowacz
5. Ryszard Załomski 
juniorzy karabin dowolny
1. Julia Dwomikowska
2. Wiktor Wolf
3. Michał Buczak
4. Adrian Kuchta
5. Dawid Sujecki

Działają od 2004 roku
GOSZCZ •  154 seniorów z oko
lic Goszcza znalazło wspólną 
płaszczyznę do aktywności.

W sobotę 16 listopada w Campu
sie w Domasławicach Koło Rejono
we Polskiego Związku Emerytów, 
Rencistów i Inwalidów w Goszczu 
świętowało 15-lecie swojego istnie
nia. Na uroczystość oprócz zarzą
du i członków przybyli zaproszeni 
goście: poseł na Sejm RP Agnieszka 
Soin, burmistrz Twardogóry Paweł 
Czuliński, przewodniczący oddzia
łu rejonowego ZERil w Twardogórze 
Andrzej Szczepaniak z małżonką, 
wiceprzewodniczący Henryk Jań- 
ski, przyjaciele Koła Elżbieta i Miro
sław Rembiakowie. Rolę gospodarza 
pełnił przewodniczący Koła Józef 
kow acz. Historię powstania Koła 
i sprawozdanie przedstawiła wice
przewodnicząca Dorota Markowska.

Dzięki zaangażowaniu śp. Jana 
Maciaszczyka i Kazimierza Piór
kowskiego w dniu 21 paździer
nika 2004 r. został powołany za
rząd. Pierwsze zebrania i wybory 
poprowadził Jan Wieczorek - ów
czesny przewodniczący oddziału 
Rejonowego PZERil. Wspomagał 
dobrą radą w organizacji i pomocą 
w prowadzeniu dokumentów. W 
2004 roku Koło liczyło 52 człon
ków, obecnie jest ich 154. W skład 
obecnego zarządu wchodzą: Jó
zef Głowacz, Dorota Markowska, 
Czesława Pater, Anna Sobińska, 
Maria Stekiel. Koło pochwaliło 
się nie tylko licznymi wyjazdami, 
udziałem w organizowanych wy
darzeniach, cotygodniowymi spo
tkaniami przy filiżance herbaty lub 
kawy. Miejscem spotkań jest sala 
teatralna przy zespole pałacowym 
w Goszczu. Dzięki współpracy z

twardogórską biblioteką powstał 
zespół pieśni i tańca „Wodniczan- 
ki". W imieniu Koła wiceprzewod
nicząca podziękowała burmistrzo
wi za dofinansowanie wczasów i 
wycieczek, udostępnienie pomiesz- 
czenia, sfinansowanie pięknych 
bluzek dla zespołu oraz okazały 
tort z okazji piętnastolecia. Podzię
kowania złożono również sponso
rom, zaangażowanym członkom w 
prowadzeniu Koła. Nie zapomnia
no o zmarłych członkach Koła. Ich 
pamięć uczczono minutową ciszą.

Poseł Agnieszka Soin, wręczając 
upominek oraz życząc wspaniałej 
zabawy, nadmieniła, że jako poseł 
chciałaby pracować w Sejmie w 
zespołach, które zajmują się pro
gramami wsparcia dla grup senio- 
ralnych.

Burmistrz na uroczystość przy
był z prezentem (warnik do kawy

Były życzenia od burm istrza i od pani poseł

i herbaty). Pogratulował 15-letniej 
działalności na wielu płaszczy
znach: spotkania kulturalne, wy
cieczki, prowadzenie i występy 
zespołu „Wodniczanki". Podzięko
wał za występ podczas obchodów 
Święta Niepodległości. Wręczył 
także listy gratulacyjne jubilatom 
obchodzącym 80-lecie urodzin.

W imieniu oddziału rejonowego 
PZERil przewodniczący Andrzej 
Szczepaniak złożył gratulacje i ży
czenia członkom Koła w Goszczu. 
Po wzniesieniu toastu rozpoczęła 
się zabawa z zespołem Orkany i 
wspólne biesiadowanie.

Andrzej Głowacz

iMHIP spęaziii czas i jeszcze dostali dyplom
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Podatki w górę!
T W A R O O G Ó R A  •  Zaledwie 
większością jednego głosu zde
cydowano o podniesieniu lokal
nych podatków.

XV ses ja  Rady M ie jsk ie j w 
Twardogórze, która odbyła się 
20 listopada, nie była łatwa dla 
15 gm innych radnych. M usieli 
zdecydować o wysokości stawek 
podatku od nieruchomości i po
datku od środków transportu na 
2020 rok.

B urm istrz Paw eł C z u liń sk i 
zarekomendował podwyżki. Jak 
poinformował, według jego pro
pozycji podatki wzrosną o 6%, co 
zapewni dodatkowo około 600.000 
zł do gminnej kasy. Potrzebę pod
wyżki tłumaczył zmianami podat
kowymi - obniżką podatku PiT, a 
także niepokry waniem kosztów 
utrzymania oświaty subwencją. 
Wiceprzewodniczący Rady Jerzy 
C hrzan odczytał ośw iadczenie 
swojego kom itetu wyborczego. 
Startując do wyborów, komitet za
pewniał, że nie będą podnoszone 
podatki. To obliguje jego przedsta
wicieli do głosowania przeciwko 
ich podniesieniu.

8 głosam i za, przy 7 przeciw, 
podatki od nieruchomości i środ
ków transportu na rok 2020 jednak 
podniesiono.

Głosowanie podzieliło Radę

Nowe stawki wyglądają nastę
pująco: od budynków mieszkal
nych lub ich części - 0,70 zł od 1 
TcP, od budynków lub ich części 
zw iązanych z prow adzeniem  
działalności gospodarczej - 21,58 
zł od 1 m^ od budynków lub ich 
części związanych z udzielaniem 
świadczeń zdrowotnych - 4,72 zł 
od 1 m^ od budynków lub ich czę
ści zajętych na prowadzenie dzia
łalności gospodarczej w zakresie 
obrotu kwalifikowanym materia
łem siewnym -10,90 zł od 1 m^ od

pozostałych budynków zajętych 
na prowadzenie odpłatnej działal
ności pożytku publicznego - 7,29 zł 
od Im^ od budowli 2% wartości, 
od gruntów związanych z prowa
dzeniem działalności gospodarczej 
- 0,84 zł od 1 m^ od gruntów pod 
wodami powierzchniowymi - 4,72 
zł od 1 ha powierzchni, od pozo
stałych gruntów - 0,34 zł od 1 m̂ , 
od gruntów niezabudowanych ob
jętych obszarem rewitalizacji - 3,13 
od 1 mć

Andrzej Głowacz

Róża dla seniora

T W A R D O G Ó R A  •  Wiele za
leży od Ciebie...

21 listopada Zarząd Oddziału 
Zw iązku Em erytów  Rencistów 
i In w alid ó w  w T w ardogórze 
zorganizow ał po raz pierw szy 
obchody Ogólnopolskiego Dnia 
Seniora.

Prezes Zofia Szczepaniak swo
je  w ystąp ienie rozpoczęła n o
stalgicznym tekstem o aktualnej 
porze roku. „Jaka jest twoja jesień 
życia?" - postawił pytanie. I dała 
odpow iedź: „Od ciebie zależy, 
czy dzień będzie miły, mieniący 
się barwami tęczy, owiany mgieł
ką dobrych wspomnień".

Przew odniczący OR ZERiI w 
Twardogórze Andrzej Szczepa
n iak , naw iązując do obchodów 
D nia Seniora przypom niał, że 
obecnie na świecie żyje 600 m i
lionów  osób pow yżej 60. roku 
życia. Przewiduje się, że w 2050 
roku liczba ta wzrośnie do dwóch 
milionów. W krótce co trzeci Po

lak będzie seniorem . Osoby po 
sześćd ziesiątce coraz chętn iej 
w y ch o d zą  poza ste reo ty p y  i 
stają się odbiorcam i ofert doty
czących zdrowia, turystyki oraz 
kultury. D obrze, że w gm inie 
coraz częściej organizow ane są 
rozmaite formy aktywności osób 
w podeszłym wieku - warsztaty, 
szkolenia, kursy czy koła zainte
resowań.

Po wystąpieniu przewodniczą
cego nastąpiło wręczenie złotych 
od znak honorow ych PZERiI i 
dyplom ów  u zn an ia  p rzy zn a
nych przez Zarząd Główny. Z 
rąk przewodniczącej okręgowego 
oddziału Michaliny Witczak oraz 
burmistrza Pawła Czulińskiego 
otrzymali je: Kazimierz Jankow
ski - długoletni członek Komisji 
Rewizyjnej, Henryk Jański - dłu
g o le tn i w icep rzew od n iczący  
Oddziału Rejonowego, Czesława 
Pater - długoletnia skarbnik Koła 
Terenow ego w G oszczu , Ry
szarda Gębarowska - sekretarz

O d d ziału  Rejonow ego, M aria 
Kania - przewodnicząca rejono
wej Komisji Rewizyjnej, Dorota 
M arkowska - członek Zarządu 
Oddziału Rejonowego oraz wice
przewodnicząca Koła Terenowe
go w Goszczu, Krystyna Rachel 
- członek Oddziału Rejonowego, 
Andrzej Szczepaniak - przewod
niczący Zarządu Oddziału Rejo
nowego.

Zofia Szczepaniak odczytała 
list od posłanki Soin, pełen cie
płych słów dla Seniorów. Po czę
ści oficjalnej M irosław  M oskal 
odczytał własny wiersz na cześć 
odznaczonych oraz wszystkich 
emerytów.

Atrakcją wieczoru był występ 
zespołu Czerw ona Kalina pod 
kierownictwem Ireny Gołowacz.

Po części oficjalnej przystąpio
no do biesiady i wspólnej zabawy 
przy muzyce zespołu Sami Swoi 
pod kierownictwem Stanisława 
Kuśnierza.

Andrzej G łow acz

Za śmieci 28 zł 
zamiast 16!
T W A R D O G Ó R A  •  A w 
PSZOK-u będą limity na przy
wożone odpady!

B urm istrz Paw eł C z u liń sk i 
w niósł do Rady M iasta projekt 
podwyżki cen za odpady komu
nalne. Uzasadniając ją, wskazy
wał, że ilość odpadów w ciągu 5 
lat wzrosła o 80%, wyższa będzie 
opłata marszałkowska (wynosiła 
170 zł za tonę, w roku 2020 ma wy
nosić 270 zł), droższa jest energia. 
Pozostając przy obecnej stawce, do 
gminnego systemu trzeba by do
płacić nawet 3 min zł. Za tę kwotę 
można by było kompleksowo wy
remontować budynek po byłym 
ZSS lub wybudować sieć kana
lizacji dla jednej m iejscow ości 
czy przeprowadzić modernizację 
oświetlenia w całej gminie - wska
zywał burmistrz. Przypomniał, 
że przez ostatnie lata opłaty za 
śm ieci nie były podw yższane, 
mimo rosnących kosztów. - Sku
tek mamy teraz -  dodał burmistrz. 
Utrzymywał, że przeprowadzono 
dogłębną analizę gospodarki od
padami, a na posiedzeniach komi
sji dokonano wnikliwej kalkulacji 
opłat. Po podniesieniu opłaty z 
16 do 28 zł od osoby za odpady 
segregowane gmina i tak będzie 
musiała dołożyć do systemu do 
800.000 zł.

Paweł Czuliński wskazał pod
jęte działania ograniczające kosz
ty gospodarki odpadami. Są to 
oszczędności wynikające z kru
szenia materiałów budowanych 
w celu użycia ich do podbudowy 
dróg gm innych, m ontaż wagi, 
szlabanu oraz m onitoringu w 
PSZOK, instalaqa kamer na śmie

ciarkach, sortowanie odpadów 
meblowych z odpadów wieloga- 
barytowych, kontrole rzetelno
ści przedłożonych deklaracji. W 
planach jest dalsza weryfikacja 
złożonych deklaracji, organizacja 
spotkań podnoszących świado
mość mieszkańców, lepsze ozna
kowanie pojemników dla wspól
not i spółdzielni, nowy regulamin 
PSZOK - wprowadzenie limitów.

W d ysk u sji nad pro jektem  
uchw ały w iceprzew odniczący 
Jerzy Chrzan zainteresował się 
ściągalnością zadłużeń i stanem 
zaległości w opłatach za śmieci. 
Poruszył również kwestie weryfi
kacji deklaracji, kar za ich niezło- 
żenie i ich aktualizacji. Skarbnik i 
burmistrz zapewnili, że ściągal
ność jest na bardzo wysokim po
ziomie.

Zaległości w ynoszą jedynie 
3,27%.

Radny Przem ysław  Paproc
ki wskazywał, że dobrze byłoby 
w rócić do opakowań w ielora- 
zowego użytku. Jego zdaniem 
należałoby mieszkańców wiosek 
uczulić na zagospodarowanie od
padów, np. trawy jako kompostu 
i zwracać uwagę na to, co kupuje
my i w czym kupujemy.

Uchwała ustalająca stawkę 28 
zł od osoby za odpady segrego
wane została przyjęta trzynasto
ma głosami przy 2 wstrzymują
cych się. Podjęto 14 głosami za 
i 1 wstrzymującym uchwałę w 
sprawie rekompensaty dla rodzin 
wielodzietnych za opłaty związa
ne z odpadami. Udziela się 100% 
rekompensaty za każde trzecie i 
następne dziecko.

Andrzej G łowacz

Oskarżają llpeę
TW ARDO G Ó RA •Mieszkańcy 
żądają interwencji władz samo
rządowych.

Przewodniczący Rady Miejskiej 
Mieczysław Kowalski poinformo
wał w czasie sesji, że wpłynęło pi
smo mieszkańców ulic położonych 
w sąsiedztwie zakładu Ilpea na za
nieczyszczanie powietrza. Przed
stawicielka mieszkańców pani Za
bawa z determinacją przedstawiła 
sprawę, która jest wciąż nieroz
wiązana, zarówno przez poprzed
nie, jak i obecne władze. Według

mieszkańców niepodjęcie działań 
w stosunku do Ilpei skutkuje więk
szymi zachorowaniami na raka. 
Mieszkańcy już nie wierzą, że da 
się coś w tej materii zrobić. Kto ma 
możliwość - zmienia miejsce za
mieszkania.

Przewodniczący Rady Mieczy
sław Kowalski zasugerował, żeby 
Komisja Strategii i Rozwoju umie
ściła w swoim planie pracy tę spra
wę i rozmowę z przedstawicielem 
zakładu. Planowany termin to dru
ga dekada stycznia 2020 r.

Andrzej G łowacz

Areszt za napaść
TW A R D O G Ó R A  •  Sąd w Ole
śnicy aresztował na 3 miesiące 
trzech mężczyzn, którzy kilka 
dni temu zaatakowali policjan
tów podczas interwencji.

Jak już informowaliśmy, w nie
dzielny wieczór policjanci interwe
niowali w lokalu oferującym kebab 
w Twardogórze. Weszło do niego 
trzech pijanych mężczyzn, którzy 
zachowywali się agresywnie wo
bec tureckiego właściciela loka
lu. Wezwani policjanci wyprosili 
awanturników z lokalu. Mężczyźni 
wyzywali funkcjonariusz (kobietę 
i mężczyznę), a następnie zaatako
wali poliq'anta.

Na miejscu pojawili się kolejni 
policjanci. Zatrzymano i osadzono 
w policyjnym areszcie dwóch bra
ci (22 i 28 lat). Trzeci mężczyzna, 
uczestniczący w zdarzeniu, został 
zatrzymany następnego dnia.

Prokuratura Rejonowa w Ole
śnicy przedstawiła zarzut znie
ważenia funkcjonariuszy oraz 
czynnej napaści na nich wszyst
kim trzem  m ężczyznom . Sąd 
przychylił się do wniosku pro
kuratora i zastosował wobec nich 
trzymiesięczny areszt. Za zniewa
żenie i czynną napaść na funkcjo
nariuszy sprawcom grozi do 10 lat 
pwzbawienia wolności.

(OAI)

http://WWW.olesnica24.com
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IV liga

Byle do (prawdziwej) 
wiosny

Klasa okręgowa

Rozegrana jesienią I runda wio
sny nie była dla Wiwy udana.

B ie law a  
W iw a

6 (1) 
1 (1)

WIWA: Rogala - Mikta, P. Wojciechowski,
J. Wojciechowski, F. Szczypkowski, Kotwa 
(80. Kamiński), Moskwa, Dąbrowski (80. 
Rydzyński), A Szczypkowski, Śląski, 
Bartosiak Ż, (46, Kubot).

Pierwsza kolejka rundy rewan
żowej została w IV lidze rozegrana 
jeszcze tej jesieni. Dla Wiwy ten start 
piłkarskiej wiosny nie był udany. 
Do przerw y w Bielawie goście 
przegrywali tylko 1:2. Bramkę dla 
Wiwy strzelił Mateusz Moskwa. Ale 
po zmianie stron Kacpra Rogalę i 
spółkę czekała prawdziwa kanonada. 
Przyjezdni tracili bramki w 46., 51., 

”64. i 72. minucie, przegrywając osta
tecznie aż 1 :6.

Na zimową przerwę Wiwa udaje się 
z bilansem 5 zwycięstw, 4 remisów i 7 
porażek. Jak na beniaminka nie było 
najgorzej, a mogło być jeszcze lepiej, 
gdyby dorobek punktowy Wiwy był 
okazalszy na własnym boisku. Ten

bilans to 3 - 2 - 3 i bramki 15:15. Jest 
on bardzo podobny do wyników 
wyjazdowych: 2 - 2 - 4 i gole 11:15.

Wiwa będzie wiosną walczyła o 
utrzymanie. Na pewno tę drużynę 
stać na wygranie tej batalii.

(is)
TAK GRALI INNI 
Ząbkowice - Bardo 0:3
Bystrzyca - Wielka Lipa 0:2
Oława - Marcinkowice 0:1
Mirków - Świdnica 1:0
Prusice - Trzebnica 2:2
Dzierżoniów - Pieszyce 2:3
Nowa Ruda - Żerniki 1:1

TABELA
1. Świdnica 16 37
2. Wielka Lipa 16 34
3. Bielawa 16 30
4. Marcinkowice 16 29
5. Bardo 16 27
6. Nowa Ruda 16 27
7. Oława 16 26
8. Zerniki 16 25
9. Dzierżoniów 16 23

10. Mirków 16 22
11. Goszcz 16 19
12. Ząbkowice 16 16
13. Trzebnica 16 15
14. Prusice 16 12
15 Pieszyce 16 11
16. Bystrzyca 16 7

(is)
TAK G R A LI INNI
Ząbkowice - Bardo 0:3
Bystrzyca - Wielka Lipa 0:2
Oława - Marcinkowice 0:1
Mirków - Świdnica 1:0
Prusice - Trzebnica 2:2
Dzierżoniów - Pieszyce 2:3
Nowa Ruda - Zerniki 1:1

TA BELA
1. Świdnica 16 37 33-9
2. Wielka Lipa 16 34 30-11
3. Bielawa 16 30 39-18
4. Marcinkowice 16 29 35-23
5. Bardo 16 27 32-28
6. Nowa Ruda 16 27 33-26
7. Oława 16 26 34-22
8, Zerniki 16 25 26-30
9. Dzierżoniów 16 23 32-28

10. Mirków 16 22 32-34
11. Goszcz 16 19 26-39
12. Ząbkowice 16 16 26-37
13. Trzebnica 16 15 29-30
14. Prusice 16 12 29-46
15 Pieszyce 16 11 17-35
16. Bystrzyca 16 7 10-47

Trzecia wyjazdowa

Jest radość! Jest moc!

Po raz trzeci Team-Plast wygrał 
na wyjeżdzie. A Dawid Piasecki 
rzucił już dla klubu tysiąc punk- 
tówl

MKS Basket Szczawno Zdrój 
- Team -P last KK O leśnica  

58:81(10:21, 15:27, 20:18, 13:15)

TEAM-PLAST: Dawid Piasecki 23, Michał 
„Zakrzewski, Tomasz Gruba 17, Kajetan 

Ludwisiak 10, Łukasz Horn 6, Grzegorz 
Siworski 4, Michał Janiszewski 1, Krystian 
Woźny, Marcin Stach, Szymon Narolski, 
Paweł Cepuch, Adrian Susidko.

„Od samego początku wyszliśmy 
zmotywowani po ostatniej porażce 
[na wyjeździć z WKK Wrocław], co 
było widać od pierwszej sekundy 
meczu. Pierwsza kwarta należała do 
nas i skończyła się wynikiem 10:2 1. 
Kolejna część to kontynuacja dobrej 
gry i sukcesywne zwiększanie pro

wadzenia. Do szatni schodziliśmy, 
prowadząc 25:48. Trzecia kwarta to 
próba odrobienia starty przez ekipę 
gospodarzy. Ostatnia część meczu 
to wyrównana gra obu zespołów. 
Ostatecznie po syrenie końcowej 
na tablicy widniał wynik 58:81" - 
informuje po wyjazdowym meczu z 
MKS Basket Szczawno Zdrój klubowa 
strona Team-Plastu KK Oleśnica.

Warto dodać, że Dawid Piasecki 
jako pierwszy zawodnik w historii 
oleśnickiego klubu przekroczył gra
nicę 1000 punktów.

30 listopada Team-Plast podejmie
Turów Zgorzelec. (ws)
TABELA
1. Zielona Góra 7 12 582:521
2. Śląsk Wrocław 6 11 482:351
3. Team-Plast Oleśnica 7 11 510:470
4. WKK Wrocław 7 11 544:565
5 Basket Szczawno 7 9 482:569
6 Turów Zgorzelec 6 8 434:456
7. Chrobry Kłodzko 6 7 396:498

<ws)

Brązowa zapaśniczki
Oliwia Teresińska z Fighters 
Factory Oleśnica zdobyta brązo
wy medal na VIII Mistrzostwach 
Polski Młodziczek w Zapasach, 
które odbyły się w Dzierżonio
wie. Utalentowana zapaśniczka 
w drodze na podium stoczyła 4 
ciężkie walki. Jej trenerem jest 
Dawid Jędrzejek.

(is)

Taki koniec jaka Jesień
Powinno być lepiej... I w tym meczu, i tej jesieni...

Żórawina 2 (0)
Oleśnica 2 (1)

POGOŃ: Salamaga - Szwak (18. Łada), 
Balcerzak, Siódmiak, Strójwąs, Ciszewski, 
Hałapacz, Korcik (82. Drosiński), Jendryca 
(86. Sikora), Świerczyński, Miodek.

Dwa razy Pogoń prowadziła na wy
jeździć z jedną ze słabszych drużyn 
klasy okręgowej. I dwa razy nie udało 
jej się tego prowadzenia utrzymać...

Prowadziliśmy 1:0 od 30. min 
po bramce Kacpra Kordka. Potem 
marnujemy jedenastkę, którą broni 
golkiper gospodarzy i oczywiście w 
myśl starego piłkarskiego porzekadła 
tracimy bramkę. Od 50. min jest 1:1.

W 68. min Mateusz Jendryca po
nownie wyprowadza gości na prowa
dzenie. Wydaje się, że zainkasują oni 
trzy punkty na zakończenie I rundy 
rozgrywek. Niestety, na 4 minuty 
przed końcem miejscowi wyrównują 
i oba zespoły dzielą się punktami.

Teraz przed Pogonią zimowa przerwa. 
Czas na postawienie sobie długofalo
wego celu. Wiadomo już, że najbliższej 
wiosny Pogoń nie będzie grała ani o 
awans, ani o utrzymanie. Trzeba więc 
zastanowić się, co dalej.

(ws)

Karol S iódm iak i spółka liczyli na w ięcej tej jesieni

TAK G R A LI INNI 4. Sułów 15 34 41-23
Podgaj - Sułów 2 :2 - - i  .. 5. Pawłowice 15 27 43-31
Malczyce - Marszowice 2:6 6. Środa 15 24 41-32
Wołów - Pawłowice 2:0 7. Oleśnica 15 22 32-23
Brzezina - Parasol Wr 4:1 8. Marszowice 15 22 43-37
Kobierzyce - Środa 1:2 9. Jelcz 15 22 46-35
Siechnice - Wierzbice 0:1 10. Sobótka 15 15 29-41
Jelcz - Sobótka 5:1 11. Malczyce 15 14 30-36

12. Podgaj 15 14 29-48
TA B ELA 13. Parasol Wr. 15 10 17-36

1. Wołów 15 40 48-10 14. Żórawina 15 7 15-41
2. Brzezina 15 40 46-18 15. Kobierzyce 15 6 18-50
3. Wierzbice ■ 15 38 42-16 16 Siechnice 15 6 15-58

Wraca do swojego 
klubu’
Runda jesienna dopiero co się zakończyła, a Zenit 
Międzybórz już ma dobre informacje dla swoich kibi
ców - pierwszy transfer został oficjalnie dopięty na 
ostatni guzik. Po kilku sezonach w IV-ligowej obecnie 
Victorii Ostrzeszów wraca do Zenitu jego wycho
wanek - Kamil Sztukowski. Na zdjęciu z prezesem 
Grzegorzem Gawinem (z lewej) i dyrektorem klubu 
Maciejem Mikołajczykiem.

(is)

Postawieni do Kątów
Nasz beniaminek bez szans w  
Kątach Wrocławskich.

U K 8 K ą ty  W ro c ław sk ie  - 
8PR  O leśn ica 31:16 (17:7)

SPR: Jakub Naumiec, Łukasz Piwnicki -1, 
Łukasz Kumejko - 2, Krzysztof Grela - 4, 
Adam Dec -1, Jakub Lisowski - 2, Michał 
Kiebus - 2, Jacek Pawłowski -1, Damian 
Gołąb -1, Jakub Pięta - 2, Krystian Kulak, 
Michał Niczypor, Szymon Żuraw, Rafał 
Kowalski, Jan Braciszewicz.

180 widzów obejrzało w hali GOKiS 
w Kątach Wrocławskich mecz do jednej 
bramki. Oleśnicki beniaminek nie był w 
stanie sprostać czołowemu zespołowi 
II ligi. Goście rozpoczęli co prawda od 
prowadzenia po rzucie Jakuba Pięty, 
ale potem prowadzili jeszcze tylko w 
4. min (1:2) po trafieniu Michała Kie- 
busa. Potem miejscowi systematycznie 
budowali przewagę i nie dali szans 
zespołowi Grzegorza Wosia. Kolejny 
mecz SPR rozegra 8 grudnia - podejmie 
Wolsztyniaka Wolsztyn. (is)

TABELA
1. Gorzyce 10 29 326:275
2. Dzierżoniów 9 23 302:255
3. Kąty Wr. 9 28 259:189
4. Świdnica 9 18 262:248
5. Kościan 9 17 257:231
6. Oborniki 9 16 266:249
7. Brzeg 9 15 261:268
8. Świebodzin 9 10 226:238
9 Nowa Sól 9 9 230:248

10. Legnica 9 9 223:233
11. Oława 9 7 247:297
12. Oleśnica 10 3 248:304
13. Wolsztyn 9 3 224:296

Rosiek zestrzelił Ikara
Outsajder pokonany w Sycowie.

W VIII rundzie II ligi siatkówki 
grupy IV Rosiek Syców pokonał 
MKS Ikar Legnica 3:1 (25:22, 28:30, 
25:14,25:20). Była tu druga wygrana 
gospodarzy w tym sezonie.

30 listopada Rosiek zagra w Zie
lonej Górze z miejscowym AZS-em.

Przypomnijmy, że w II lidze 4 
pierwsze zespoły walczą po zakoń
czeniu rundy zasadniczej o awans, 
cztery ostatnie o utrzymanie, (is)

TABELA
1. Astra Nowa Sól 7 17 630:531
2. Arena Żagań 7 14 592:565
3. Olavia Oława 8 14 746:695
4. Aqua Wałbrzych 7 14 649:597
5. Bielawianka 8 13 632:647

6. AŻS żielona Góra
7. żiemia Milicka

7 12 540:517 
7 8 512:571

8. Rosiek Syców
9. Ikar Legnica

8 5 555:640 
7 2 548:641

http://www.olesnica24.com


26 listopada - 2 grudnia 2019 Panorama Oleśnicka nr 47 w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m PANORAMA SPORTOWA I 21

Finaliści czekają na swoje wejście Walki judo są zawsze w idowiskowe

Pół tysiąca na tatami
Judocy zawładnęli halą Atola.

Tiger Cup Międzynarodowe Mi
strzostwa Oleśnicy w judo zgroma
dziły na tatami w Oleśnicy około

500 zawodników z Polski, Kanady, 
Ukrainy, Niemiec, Holandii i Czech. 
Wstęp na zawody był bezpłatny, a 
ich organizatorem był klub Judo 
Tigers.

Turniej rozpoczęli najmłodsi

Wyjechali na lód
Hokeiści Orłów Oleśnica zaczęli 
rozgrywki Ligi Zachodniej od 3. 
miejsca.

Pięć drużyn uczestniczyło w tur
nieju, który rozegrano w sobotę na 
lodowisku Atola w Oleśnicy.

Rywalizowały dwie drużyny z 
wrocławskiego klubu Wataha, Cirły 
Oleśnica, Cebularze Kalisz i Tygrysy 
Gostyń. Grano systemem każdy z 
każdym 2 x 10 minut.

- To pierwszy turniej ligowy cyklu 
Ligi Zachodniej. Wygrają drużyna, 
która zdobędzie najwięcej punktów 
w czterech turniejach. Każdy klub 
będzie gospodarzem jednego - powie
dział Panoramie sędzia Mieczysław 
Modliński.

W pierwszym turnieju wygrał ze
spół I wrocławskiej Watahy, przed 
kaliskim i Cebularzami f Orłami 
Oleśnica.

(hag)

Turniej został podzielony na dwie 
kategorie wiekowe, do których przy
pisano po jednym dniu zawodów. W 
sobotę rywalizowali juniorzy młod
si, czyli zawodnicy i zawodniczki z

Zagrały Wybrzeże Klatki Scho
dowej i inni...

W sobotę i niedzielę w hali sporto
wej w Dziadowej Kłodzie królowała 
piłka nożna.

Stowarzyszenia Sportowa Pasja 
Struś zorganizowało 4 turnieje. 
Prowadził je prezes Stowarzysze
nia Arkadiusz Chowański wraz ze 
skarbnikiem Kasprem Pytlem.

W sobotę grały zespoły z rocznika 
2011/2012 w kategorii żak: Akademia 
Piłkarska Syców, Akademia Piłkar
ska Międzybórz Start Namysłów, 
Szkółka Piłkarska Milicz oraz dwie 
drużyny Akademii Piłkarskiej Struś. 
W drugim turnieju w kategorii orlik 
2008/2009 wzięły udział 4 drużyny: 
dwie gospodarzy oraz Akademia 
Piłkarska Oleśnica i Pogoń Syców. 
Miejsca drużyn: 1. AP Oleśnica, 2. 
Pogoń Syców 3. AP Struś Dziadowa 
Kłoda. Każda drużyna dostała pu
char, a zawodnicy - medale.

roczników 2002-2004, a w niedzielę 
juniorzy (roczniki 1999-2003).

Jak wypadli zawodnicy z Tigers 
Oleśnica? Jan Gorzelak wywalczył 
brązowy medal Pucharu Polski, a 
na piątych miejscach uplasowali się: 
Tamara Torchinava, Mikołaj Szopa 
i Wiktor Mika.

(ws)

W sobotę grało ponad 100 zawod
ników.

W niedzielę odbyły się potyczki 
piłkarskie najmłodszych piłkarzy 
z rocznika 2013/2014. Zagrały Start 
Namysłów i Pogoń Syców.

Ostatni turniej był przeznaczony 
dla osób pełnoletnich. Do rozgrywek 
zgłosiły się 4 ekipy: Kwaśne Kąty, 
Pogoń Syców, Wybrzeże Klatki Scho
dowej oraz Rodzice Piłkarskich Stru
siów. Turniej otworzył wójt gminy 
Dziadowa Kłoda Robert Fryt.

Mecze były bardzo zacięte. W koń
cowej klasyfikacji turnieju 1 . miejsce 
zajęła Pogoń Syców, 2. Kwaśne Kąty, 
3. Rodzice Piłkarskich Strusiów, 4. 
Wybrzeże Klatki Schodowej.

Turnieje były organizowane przez 
Stowarzyszenie Sportowa Pasja Struś 
z Dziadowej Kłody w ramach dofi
nansowania projektu pn. Sportowa 
Dziadowa Kłoda z budżetu Samorządu 
Województwa Dolnośląskiego.

Zbigniew Nowak

Oleśnicka Grupa Triathlonowa przygotowania do sezonu 2020 
rozpoczęła wypadem do lasu na rowerach MTB. Na początek - trasa 
długości 40 km. (OAI)

Turnieje o Puchar „Świątecznego Karpia”.
14 grudnia (sobota) przeprowa
dzony zostanie turniej w halowej 
piłce nożnej seniorów, a 15 grudnia 
(niedziela) turnieje w piłce siatkowej 
kobiet i mężczyzn.

Zgłoszenia drużyn do turniejów 
do 6 grudnia (piątek) w dziale 
sportu i rekreacji Gminnego 
Ośrodka Kultury Oleśnica: tel.71 
721 87 27.

Puchar dla Huberta

O rły Oleśnica to również hokeistki

W Warszawie Hubert Kowalczyk, 
utalentowany kartingowiec z Ole
śnicy, odebrał nagrodę za wywal
czone pierwsze miejsce w pucha
rze Rok Cup Roland w kategorii 
Shifter Rok. Zawodnik reprezentuje 
barwy teamu Jastrzębski Racing. 
Na gali dziękował klubowi, a także 
rodzicom, w szczególności mamie.
- Bez was to wszystko nie byłoby 
możliwe - powiedział. (OAI)

Na piątkę.
Pięć medali pływaków Torpedy 
na jubileuszowym memoriale 
niezapomnianego Marka Petru- 
sewicza.

Zawodnicy pływackiego klubu Tor
peda Oleśnica zdobyli 5 medali: dwa 
złote i trzy srebrne na jubileuszowym 
XXX Memoriale Marka Petrusewicza.

Ten legendarny już dzisiaj pływak 
był pierwszym polskim rekordzistą 
świata w pływaniu na 100 m stylem 
klasycznym i pierwszym Polakiem, 
który wywalczył medal (srebrny) na 
Mistrzostwach Europy. Po zakończeniu 
kariery, na skutek choroby Buergera 
przeszedł amputację prawej nogi. We 
wrześniu 1980 wstąpił do NSZZ So
lidarność. Z ramienia Wojewódzkiej 
Federacji Sportu został członkiem Za
rządu Regionu Dolnośląskiej Solidar
ności. Należał do najbardziej bezkom
promisowego skrzydła Solidarności, 
blisko współpracował z Kornelem 
Morawieckim. 13 grudnia 1981 został 
pobity przez oddział ZOMO. Dwa 
tygodnie spędził we wrocławskim 
więzieniu, w nieogrzewanej celi, co 
przyczyniło się do dalszego rozwoju 
choroby. Po dwóch latach stracił drugą 
nogę, a w 1986 doznał prawostronnego 
wylewu. Zmarł 6 lat później. Losy 
Petrusewicza posłużyły jako inspiracja 
filmu Filipa Bajona „Rekord świata".

Uczcić jego pamięć i walczyć w 
zawodach przyjechało około 600 
zawodników z 69 klubów, w tym 
pięcioro reprezentantów Torpedy.

Adela Piskorska wygrała finały ńa 
50 i 100 stylem grzbietowym, zdoby
wając dwa złote medale. Adrianna 
Szwabińska wywalczyła trzy srebrne 
medale: dwa płynąc w finałach na 50 
i 100 stylem dowolnym i trzeci na 200 
dowolnym. Sztafeta UKP Torpeda 
Oleśnica zajęła 5. miejsce w wyścigu 4 
X 50 dowolnym w składzie: Julia Janik, 
Dawid Szarek, Ada Szwabińska i Seba
stian Kołodziejczyk oraz 6. miejsce w 
sztafecie 4 x 50 zmiennym w składzie: 
Adela Piskorska, Ada Szwabińska, 
Dawid Szarek i Sebastian Kołodziej
czyk.

(wp)

Sport, szkoła, 
samorząd
Bardzo ciekawa konferencja od
będzie się 6 i 7 grudnia w Syco
wie.

Konferencja „Szkoła -  Zdrowie - 
Sport -  możliwości współpracy sa
morządów powiatowych i gminnych 
ze Szkolnym Związkiem SjX)rtowym 
w województwie dolnośląskim przy 
realizacji zadań związanych ze szkol
ną kulturą fizyczną" odbędzie się w 
sycowskim hotelu Aroma Stone.

W dwudniowym (6 i 7 grudnia) pro
gramie jest m.in. wręczenie wyróżnień 
najlepszym powiatom we współzawod
nictwie sportowym Dolnego Śląska 
w roku szkolnym 2018/2019, wykłady, 
bloki sportowe. W konferencji wezmą 
udział m.in. dyrektorzy szkół powiatu 
oleśnickiego (w blokach piątkowych), 
przedstawiciele starostw powiatowych 
odpowiedzialni za oświatę i sport, 
członkowie Zarządu SZS „Dolny Śląsk" 
we Wrocławiu, koordynatorzy powia
towi SZS, zaproszeni goście.

Wykład o nowych dyscyplinach i 
sportach możliwych do wprowadzenia 
do Kalendarza Imprez SZS w roku 
szkolnym 2020/2021 wygłosi Mariusz 
Kiryk, wiceprzewodniczący SZS. A 
wszystkich na pewno zainteresują 
wykłady o tym, jak zachęcić uczniów 
do udziału w lekcjach WF. To dzisiaj 
coraz większy problem... (ror)

OGT^w lęsiei

http://www.olesnica24.com
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PRACA
■Zatrudnimy RECEPCJONISTĘ. 
Praca lekka, łatwa, przyjemna i bar
dzo ciekawa. Oferujemy umowę o 
pracę oraz dobre wynagrodzenie. 
CV na adres: hotel@hotelamber.pl
■ Z a tru d n ię  p rzy  napraw ie  
palet. Tel. 501-717-357.
■ Firma tapicerska w  Twardo
górze piinie zatrudni: TAPICER
- 2 osoby, KIEROWCA - 2 oso
by, prawo jazdy kat. C, KRAW
COWA - 3 osoby, OSOBA 0 0  
POZYSKIW ANIA KLIENTÓW  
(do pozyskiwania klientów) - 5 
osób, WYKLEJACZ - 4 osoby, 
PRACOWNIK GOSPODARCZY
- 2 osoby. Bardzo dobre warunki 
wynagrodzenia do uzgodnienia, 
umowa o pracę. Tel. 661-476-393, 
661-607-839.

SPRZEDAM
■ Pralki, lodówki, zm ywarki z 
Niemiec - 220 zł/szt. Tel. 790- 
883-249.
■ Sprzedam lub wynajmę tablicę 
reklamową przy ruchliwej trasie 
Oleśnica - Spalice. Tel. 606-874- 
272.
■ Sprzedam drewno opałowe. 
Tel. 501-717-357.
■ Sprzedam tanio dwa duże skó
rzane fotele gabinetowe, kolor 
oliwkowy. Tel. 601-785-163.
■ TANIO 7 wędek z kołowrotkami 
oraz różne akcesoria wędkarskie, 
w tym podbierak, skrzynka na
rzędziowa i inne. Tel. 507-070-947.

Firm a Lam ar zatrudni

PRA CO W NIKA  
DO U TR Z Y M A N IA  

C ZYSTO ŚC I 
Miejsce pracy: Sm ardzów  
Zadania: Sprzątanie pomiesz
czeń biurowych i socjalnych. 

M ile w idziane osoby z niskim 
^topniem niepełnosprawności. 

Tel. 713967200 mail. 
rekrutacja@ lam ar.com .pl lub 
kon takt osob is ty  w  s iedzib ie  
firm y Lam ar S m ardzów  30c, 
56 -400 Oleśnica.

ANDRZEJKI
30.11.2019 

Tel. 602-459-919

■ Zatrudnię osoby do pracy w tar
taku oraz w hurtowni budowlanej. 
Więcej informacji pod nr tel. 509- 
263-184.
■ Pilnie zatrudnię kobietę do zbioru 
jaj, Paczków k. Bierutowa. Tel. 607- 
700-096.

^ W | » » 4 9 0 /

Tel. 71 788 91 50

^NARZĘDZIOW NIA ZATRUDNI 
■ Tokarza ■ Frezera 

■ Operatora maszyn konwencjonalnych  
Możliwość zatrudnienia na pół etatu. 

Mile widziany emeryt. Praca w Oleśnicy. 
Warunki pracy do uzgodnienia.

Tel. 606 930 757

Firm a ta p ic e rs k a  w  Tw ardogórze  Z A T R U D N I
■ TAPICER 5 osób ■ KIEROWCA - 2 osoby, 

prawo jazdy kat. C ■ KRAWCOWA - 3 osoby
■ OSOBA DO DZIAŁU ZBYTU (do pozyskiwania 

klientów) -1 osoba ■ WYKLEJACZ - 4 osoby
■ PRACOWNIK GOSPODARCZY - 2 osoby

Bardzo dobre warunki wynagrodzenia do 
uzgodnienia, umowa o pracę.

Tel. 661-476-393, 661-607-839.

Zatrudnię w  IW ardogórze  
osobę do pracy w  biurze:

- kadry, płace, ZUS
- inne sprawy biurowe

Warunki pracy i płacy do 
omówienia na miejscu w zakładzie. 

Tel. 6 6 8 -4 7 5 -6 4 3 .

-P IE C Z Ą T K I o d  ręlctef^

-Yizytówki, szyldy 
- W|dt!jk i oprawa '■
iFirssczkiofełliai. ■

■ Nowoczesne instalacje grzew
cze, gazowe i wodno-kanalizacyj
ne, montaż i serwis kolektorów 
słonecznych renomowanych  
firm. Klimatyzacja i wentylacja 
oraz roboty ziem ne. Tel. 604- 
406-519.

SYLW ESTER
Tel. 602-459-919

FIN A N SE

■ Awaryjne otwieranie samocho
dów i mieszkań. Tel. 601-76-12-82.

Przyjęcia pożegnalne
STYPY

Tel. 602-459-919.

m M i K A N / Ą
■ gotówkowe, 

konsolidacyjne,
■ bankowe i pozabankowe
■ bez BIK
Oleśnica, ul. Młynarska 

7/7, parter 
Ł Tel. 601-274-026.

K U PIE
■ Kupię książki, płyty. Dojazd, go
tówka 509-675-586, 508-245-450.

USŁUG I
■ Remonty mieszkań, domów, 
malowanie, gładzie, panele, re- 
gipsy. Tel. 603-795-542.

■ Okna PCV, żaluzje. RATY. Wy
konujemy posadzki z mixokreta. 
Oleśnica, ul. Wrocławska 30B. Tel. 
71/314-95-49, 606-874-272.

W E S E LA  18-TKI
komunie, przyjęcia, noclegi. 

Kryształowy Dwór 
Tel. 602-459-919

■ Biuro Rachunkowe „Dekret”. 
Oleśnica, ul. Wiśniowa 5. Dla no
wych firm 1. miesiąc gratis. Tel. 
605-418-580.

UBEZPIECZENIA

O CIAC
2 V «

■ Naprawa pralek Waldemar Pla
neta, ul. Chopina 7. Tel. 314-49-33, 
0-601-78-86-87.

■ Pranie dywanów i tapicerki me
blowej. Tel. 604-511-683.
■ Pranie dywanów, kanap, aut. Tel. 
535-679-346.

Oleśnica ul. Młynarska 7 
lok. nr 7 parter

: ( ś U a ś f e s ą j a Ł l  

P B C E O E S E Ę ^ C B d
i [jX3bl

^ G llB C S a O S C M M ^ ^  

Tel. 71 3 99  9 6  8 j
m ELEKTRYK. Tel. 537-393-225. 
■ Remonty, wykończenia wnętrz, 
docieplenia budynków, tynki, hy
draulika. Tel. 510-190-722.

TURYSTYKA
■ Centrum Międzynarodowych 
Przewozów Autokarowych, wy
jazdy codziennie z Oleśnicy, 
Sycowa, W rocław ia. B ILETY  
LOTNICZE, PROMOWE-zniżki 
do 90 %. OPAL-Rzemieślnicza 
10, tel. 71-398-14-06, Kilińskiego 
4 (koło Biedronki). Tel. 71-399- 
93-22. Rezerwuj na www.OPAL. 
olesnica.pl.
■ Egzoty ka-przedsprzedaż 2019. 
Rabat do 1000 zł. OPAL Oleśnica 
Rzemieślnicza 10 (obok PKS,w 
Galerii, przy postoju taksówek). Tel. 
71-398-14-06,Kilińskiego 4 (koło 
Biedronki), Tel.71-399-93-22. Re
zerwuj na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Wyspy Zielonego Przylądka 3700 
zł. OPAL Oleśnica Rzemieślnicza 
10 (obok PKS,w Galerii, przy posto
ju taksówek). Tel. 71-398-14-06, Ki
liń sk ieg o  4, (ko ło  B iedronki).

Tel.71-399-93-22. Rezerwuj na 
www.OPAL.olesnica.pl.
■ Lato 2019,40% zniżki,parking za 
1 zł, zaliczka 10%, dziecko 690 pin. 
OPAL Oleśnica Rzemieślnicza 10 
(obok PKS w  Galerii, przy posto
ju taksówek). Tel. 71 398-14-06, 
Kilińskiego 4 (koło Biedronki), tel. 
71-399-93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl
■ Codziennie last minutę - tydzień 
999 zł, wszystko w cenie. OPAL 
Oleśnica, Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS,w Galerii, przy postoju taksó
wek). Tel. 71-398-14-06,Kilińskiego 
4 (koło Biedronki), Tel.71-399-93-22. 
Rezenwjj na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Gruzja 1999 zł. OPAL Oleśnica 
Rzemieślnicza 10 (obok PKS,w 
Galerii, przy postoju taksówek). Tel. 
71-398-14-06,Kilińskiego 4 (koło 
Biedronki). Tel. 71-399-93-22. Re- 
zenwuj na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Rejs po Karaibach - Barbados, 
Dominikana, Martynika, Saint Lucia 
4463 zł wszystko w cenie OPAL 
Oleśnica Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS, w  Galerii, przy postoju taksó
wek). Tel.71 398-14-06, Kilińskiego 
4 (koło Biedronki), fel.71-399-93-22. 
Rezerwuj na www.OPAL.olesnica. 
Pl-
■ Pielgrzymka do Ziemi Świętej 
1999 zł, b ilety wstępu w  cenie. 
OPAL Oleśnica, tel. 71-398-14-06, 
71-399-93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■ Albania, Chorwacja, Czarnogó
ra 12 dni z Oleśnicy, 1659 zł. OPAL 
Oleśnica Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS, w Galerii, przy postoju taksó
wek). Tel. 71 398-14-06, Kilińskiego 
4 (koło Biedronki), tel. 71-399-93-22. 
Rezerwuj na www.OPAL.olenica.pl.
■ Bułgaria-wszystkowcenie, 7 dni, 
886 zł. OPAL Oleśnica Rzemieśl
nicza 10 (obok PKS w  Galerii, przy 
postoju taksówek). Tel. 71-399- 
93-22. Rezerwuj na www.OPAL. 

olesnica.pl.

M IESZK A N IA
SPRZEDAM

Ogłoszenia osób 
fizycznych o sprzedaży 

mieszkań kosztują 
1 zł/słowo

■ Sprzedam mieszkanie 40 m^, 
2 pokoje, IV p., z pełnym w ypo
sażeniem, ul. Cieszyńskiego. Tel.

601-803-971.

LOKALE
■ Do wynajęcia lokal użytkowy 50 
n f, ul. Lotnicza. Tel. 506-236-205.

DOMY
■ Sprzedam dom o pow. ok. 130 
m  ̂przy ul. Przyjaźni w Oleśnicy 
na działce 611 m^ po generalnym 
remoncie w  środku, podzielony 
na 2 m ieszkania ze wspólnym  
wejściem, z możliwością połą
czenia w 1. Tel. 661-895-195.
■ Sprzedam dom w  zabudowie 
szeregowej 175,9 m ^ działkę  
430m‘ . Oleśnica, Reymonta 22c. 
Tel 601-155-187.

DZIAŁKI BUDOWLANE
■ Kupię działkę budowlaną w Ole
śnicy. Tel. 603-848-915.
■ Sprzedam działkę budowlaną 
w  Oleśnicy przy ul. Przyjaźni/ 
Krzywoustego o pow. 1008 m .̂ 
Tel. 661-895-195.
■ Sprzedam działkę budowlaną, 
20 arów uzbrojoną, B iałe Błoto. 
Cena 85 .000 zł. Tel. 506-023- 
066.

ROLNICZE
■ Sprzedaż młodych kur niosek. 
Ferma Drobiu Kolonia Strzelce. Tel. 
601-934-459.
■ Sprzedam kaczki Mulard, po ubo
ju, waga ok. 4 kg, 70 zł/szt. Sucha 
Wielka 9B. Tel. 664-208-373.
■ Sprzedam pole 7,5 ha, Jemielna, 
gm. Bierutów. Tel. 517-786-515.

IZW IERZETA
■ Chcesz mieć czworonożnego 
przyjaciela? Zaadoptuj jednego z 
bezdomnych psów lub kotów wyła
panych z terenu powiatu oleśnickie
go na zlecenie Urzędu Miasta. Tel. 

71-798-21-90.

LEK A R S K IE
■ ZBIGNIEW OLEJNIK specjalista 
chirurg ortopeda-traumatolog, Ole
śnica, ul. Krzywoustego 3c, wtorek 
i czwartek 16-18, Twardogóra, ul. 
Krzywoustego 2, piątek 9-11. Reje
stracja tel. 71-398-60-23.
■ Maria Tarnawska - pediatra, neo- 
natolog, poniedziałek, czwartek 17- 
19. Ul. Ceglana Ib. Tel. 314-99-55, 
601-459-308.
■ G A B I N E T  S T O M A T O L O -

superszybki

INTERNET 
w Oleśnicy

.  o d 3 7 lf

71715 68 78

NOWA SIEDZIBA Ą 
O leśnica, 

ul. Rzemieślnicza 
11 a J

i - uprawnienia 
‘ SEP, 

palaczy CO,
- szkolenia 
bhp
- kursy

: operatorów  
wózków  
widłowych 

; Tel. 507-823-846

w w w .oxy lion .p lj  o j ^ y l i o n

K O M P O T E  R O W M f
I Instalacja systemu, naprawa, wymiana ekranu laptopów w 

24 godziny! Oleśnica, ul. Kopernika 10 G 
(teren byłego POM-u).

I TaL602-771-43Z71-399-39-53,wgMlŁ8-1&

• Z D J Ę C IA  DO DOW ODÓW , 
PASZPORTÓW , LEG ITYM A C JI

• Z D J Ę C IA  W ESELN E
• Z D J Ę C IA  O K A Z JO N A L N E

SUPER JAKOŚĆ, SUPER CENA 
Oleśnica, ul. 3 Maja. Tel. 71-314-24-26

Grawerowanie  
i cięcie laserem CO2

I V . A f y i A T E i l A t . A C H " "  
i  A R T Y I « : t J Ł . i Ł C I - l  m i ' Ł A S I N Y C H  ' 

O R A Z  P O W I E R Z O N Y C H
- papier - aluminium anodowe
- skóra ■szkło
- guma - pleksi

,r - drewno - laminaty grawerskie
- długopisy - oraz wiele innych

Mil  ' • |ł-' • • ' -7 -1;: • '••••

56-400 Oleśnica 
ul. 3 Maja 16 

tel./fax 71-7981101 
kom. 693 444 250

WfWÓZ bruzbN

STIHL

http://www.olesnica24.com
mailto:hotel@hotelamber.pl
mailto:rekrutacja@lamar.com.pl
http://www.OPAL
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica
http://www.OPAL.olenica.pl
http://www.OPAL
http://www.oxylion.pl
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DOKTOR

REJESTRACJA -  71314 3111 
PN-PT 9 :00 -16 :00

dr n med Andrzej Janeczko 
USO-CHIRURGA-ZABIEGI

lek med Jacek Kowalski 
ORTOPEDIA - TRAUMATaOGIA

lek.med. Ztógniew Pussak 
CHIRURGA-ZABIEG

lek med Katarzyna Jaseczko-Pussak 
USG - AtfDYCYNA RODZINNA

lek.med tukasz Janeczko 
USG-BIOPSJE

NFZ, LUXMED - bezpłatnie 
oraz wizyty prywatne 

Dermatolog bez kolejki
C.M. Hipokrates. Oleśnica, ul. Wrocławska 41. 

Tel. 71-398-33-23, 511-459-089.
p i g.

MEDYCYNA RODZINNA 
ULTRASONOGRAFIA 

BIOPSJE CIENKOIGLOWE 
TRAUMATOLOGIA 

ORTOPEDIA 
CHIRURGIA

OLEŚNICA, ul. Łąkowa 15

GICZNY - lekarz dentysta Grzegorz 
Masternak. Oleśnica, ul. Żytnia 28. 
Tel. 503-155-095.
■ KATARZYNA HORNUNG - le
karz chorób wewnętrznych, spe
cjalista reumatolog przyjmuje w 
poniedziałki i czwartki od 16 do 18 
przy ulicy Wschodniej 7. Tel. 314- 
43-53.
■ Lek. med. Andrzej Banaszak - 
specjalista ginekolog-położnik, 
wtorki - piątki od godz. 16: USG 
- poniedziałki 16-17. Centrum  
Medyczne Omed. Oleśnica, ul. 
Krzywoustego 2 a. Tel. 71-396-21- 
70, 602-131-992.
■ UROLOG - lek. Stanisław Paw
lak, konsultacje, USG we wtorki i 
czwartki od godz. 17. Centrum Me
dyczne Daszyńskiego, Oleśnica, ul. 
Daszyńskiego 2 A, tel. 71-396-21- 
70, kom. 603-953-465.

KARDIO-DENTAL  
SPECJALISTYCZNA STOMATOLOGIA 

I KARDIOLOGIA 
P E ŁN A  D IA G N O S T Y K A  

K A R D IO L O G IC Z N O -N A C Z Y N IO W A  
• O R TO D O N TA
• C H IR U R G  S T O M A T O L O G IC Z N Y  na
• P R O T E T Y K A  na N f f Z

Oleśnica, ul. Wojska Polskiego 56e/5 
Tel. 888-148-930, www.kardio-dental.com.pl

■ Lek. m ed. TA D E U SZ M A- 
CIEJCZYK - prywatny gabinet 
internistyczny, wizyty domowe. 
Oleśnica, ul. Kopernika 12. Tel. 
506-213-536.

Prywatny Gabinet Onkologiczny 
Dr med. Mariusz Krawczyk 
Specjalista chirurg-onkolog

- pełna diagnostyka gruczołu 
piersiowego, USG piersi, biopsje, 

zabiegi operacyjne

- USG tarczycy, w ęzłów  chłonnych, 

ślinanianek, jęder-biopsje

-badan ie  znam ion 

barwnikowych - derm atoskopia

- konsultacje onkologiczne 

i ogólnochirugiczne

Q-Med Oleśnica ul. Daszyńskiego zA
Środy godz. 16-18. Rej tel. 71J396-21-70

GABINET UROLOCICZNO- 
-CHIRURCICZNY 

lek. med. Tomasz Piskozub 
USG ^'5.30-18.30

soboty 10.00 * 13.00

Oleśnica Bystre, ul. Wrzosowa 2. 
Rejestracja: 71-75-75-210,500 22 28 28, 

www.urologolesnlca.pl 

Twardogóra, ul. Gdańska 16 
(Przychodnia WAMED) 

czwartki 15:30-17:30

KARDIOLOG
Wioletta Braciszewicz 

p rz y jm u je  
w  p o n ie d z ia łk i  

od g o d z. 1 2  
i ś ro d y  od g o d z . 1 5
przy ul. Paderewskiego 7H 

Rejestracja codziennie 9 do 11 
Tel. 071-314-47-01, 0-603-740-985

ALF-dwuletni pies 
o czekoladowym 
ko lorze s ie rśc i. 
Trafił do fundacji 
prosto z łańcucha. 
Przyjazny i spokoj
ny. Zdrowy, będzie 
poddany kastracji.

B R A C IA -m ło d e  
ko cu rk i w w ieku 
czterech miesięcy. 
Są  do siebie bardzo 
przywiązani, wszyst
ko robią razem. Nie
samowicie społecz
ne i kontaktowe.

P O S Z U K U J E M Y  
W Ł A Ś C IC IE L A -s ta r 
sza suczka, wyłapana w 
okolicach ulicy Dobro- 
szyckiej. W chwili zna
lezienia była bardzo wy
cieńczona. Możliwe, że 
przebyła długi dystans.

BO B -s ta rszy  kocur, 
który w życiu niemial 
lekko. Bob na swoim 
ciele nosi liczne śla
dy walk z innymi ko
curami. W azylu jego 
ulubionym zajęciem 
jest leżakowanie.

F A D O -  miody i 
energ iczny. P o 
s zu ku je m y  mu 
aktywnych opieku
nów. Niestety, nie 
to leru je w szyst
kich psów. Zdro
wy, wykastrowany.

A S -  życie trzyletniego 
Asa wywróciło się do 
góry nogami, gdy po 
dwóch latach wrócił z 
adopcji na azyl. Jest na
uczony życia w miesż- 
kan iu . Zdrowy, ma 
aktualne szczepienia.

KONTAKT W SPRAWIE ADOPCJI: 531-111-336, 517-076-620

P O M O C
D R O G O W A
TSI. 601-936-768.

Oleśnica, ul. Łąkowa 2 
Tel. 71-314-95-10, 693-395-448

AUTO -M O TO
MERCEDES
■ A-klasa, W169, 1,5 PB, 
2005, granatowy metalik, 
bogate wyposażenie, za
dbany, 12.000 zł. Tel. 692- 
653-169.
RENAULT
■ Kangoo, 1,5 diesel, 2006, 
zarejestrowany, ubezpie
czony, w ciągłej eksploata
cji, 3.200 zł. Tel. 727-377- 
948.
SKODA
■ Fabia, 2006, zarejestro
w ana, ubezp ieczona , w 
ciągłej eksploatacji, 3.200 
zł. Tel. 727-377-948.

U R ZĘ D O W E  
ZŁO M O W A N IE  P O JA ZD Ó W

- w ystaw iam y zaś w ia d c ze n ia  do w yd z ia łó w  
kom unikac ji o raz  firm  u bezp ieczen iow ych  
przy odbiorze pojazdu

- za każdy pojazd płacimy gotówką
- pojazdy odbieramy własnym transportem - GRATIS

Stacja Demontażu Pojazdów Cieśle k. Oleśnicy.
Tel. 601-725-681, 726-202-020.

MASTERiSERMICE

OGŁOŚ SIĘ NA 
CAŁY POWIAT!

m e c h a n i k a I — » .  
^ P ^ G E O M E T R I A - k ó Ł l i p i  
^^e le k t r o m e c h a n ik a ^

Ie s n fi^ a lu I .t G I i  m a n i l i : -

Ukazuje się od 
29 marca 1990 
r. II nagroda w 
III K onkurs ie  
dla Prasy Lo

kalnej 1994, Nagroda Miasta Oleśni
cy 1998, nagroda w IV Konkursie dla 
Prasy Lokalnej 1998, III nagroda w V 
Konkursie dla Prasy Lokalnej 2000. 
Wydawca: „OLPRESS". Adres redakcji: 
„Panorama Oleśnicka", ul. Młynarska 4 
B, 56-400 Oleśnica. Tel./fax 71 314- 
94-28, e-mail: panorama@dyskietka. 
pl. panoramaolesnicka@poczta.onet. 
pl, www.olesnica24.com. Redaguje 
kolegium; Krzysztof Dziedzic (redaktor 
naczelny), Andrzej Furmanek (redak
tor techniczny), Grzegorz Huk, Roman 
Rybak oraz zespół. Redakcja nie odpo
wiada za treść ogłoszeń, reklam i nie 
zwraca materiałów nie zamówionych, 

zastrzega sobie prawo skracania i 
adiustacji tekstów, opracowań redakcyj
nych oraz zmiany tytułów. Publikowane 

listy i stanowiska nie muszą być zgodne 
z poglądami redakcji. Druk; Drukarnia 
Agora Tychy. Nakład; 3.000 egz.

Ogłoszenia przyjmuje Biuro 
Ogłoszeń w Oleśnicy, ul. Młynarska 
4B. Czynne od poniedziałku do 

piątku
w godz.10-13.15-17._______

, .  50-231 Wrocław, ul. Słowiańska 8,
'  i tel. 71 372 73 59 . '
e-mail: biuro(gwtr.pl www.wtr.pl

IBiuro Podróży Wratislavia Travel
, zaprasza na pielgrzymki, 

wycieczki lotnicze i autokarowe
■ P IELG RZYM KA LOTNICZA DO FATIMY;

Z  wylotem z Wrocławia,   7 - -

■ PIELGRZYM KA LOTNICZA DO ZIEM I ŚWIĘTEJ 
z wylotem z Wrocławia " = _

■ W YCIECZKA LO TNICZA JORDANIA-IZRAEL  
. z wylotem z Wrocławia

■ W YCIECZKA LO TNIC ZA W C Y L IA  ;
z wylotem z Wrocławia "

■ P IELG RZYM KA AUTOKAROW A NA UKRAINĘ  
_;--Lwów, Źfółkiew, Stanisławów,

Kamieriiec Podolski, Tarnopol, Chocim

http://www.olesnica24.com
http://www.kardio-dental.com.pl
http://www.urologolesnlca.pl
http://www.olesnica24.com
http://www.wtr.pl


9 Castorama Wrocław Korona
51-^21 Wrocław, ul. Krzywoustego 126A 

' tel.: 7132 08100, fax; 7132 08 200 
Sklep czynny w godzinach: 

Pon>sob: 6:30 - 21:00, Nd: 9.-00 - 20:00*
I  • T y li -  - - p ,n i in n i|   .......   i l i l i i in  ..............  i_ ,___

KUPUJ ONLINE t  
RÓWNIEŻ W:<a| 

WOLNE NIEDZIELE

castorama.pl ̂

castorama

Szafka aveiro 
z umywalką, 
szerokość óOcm, 
lakierowana, 
ciche domykanie.
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